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ΠΟΛΙΤΙΚΗ

ΤΟΥ  ΔΗΜ.  ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ  
 

Ο 
κύβος ερρίφθη. Η απόφαση για 
την κατάργησή του ΟΠΕΚΕΠΕ 
και την ανάθεση  των πληρωμών 
των κοινοτικών επιδοτήσεων στην 

ΑΔΑΕ, την ανεξάρτητη αρχή δημοσίων εσόδων, 
ισοδυναμεί με αποκατάσταση της διαφάνειας 
κυρίως όσον αφορά την εκταμίευση και διάθεση 
κονδυλίων ύψος  3 δις  ευρώ ετησίως σε 900.000 
περίπου δικαιούχους.

Οι αγρότες, οι κτηνοτρόφοι, οι επενδυτές 
του  αγροτικού τομέα και οι μεταποιητικές 
επιχειρήσεις θα λάβουν φέτος νωρίτερα τα 
χρήματα μέσα  από τα ΑΦΜ τους. Έως τώρα 
οι επιδοτήσεις δίδονταν από τις θέσεις ενός 
εκάστου στο  Κράτος. Εφεξής, η φοροδοτική 
ικανότητα, οι  ενδεχόμενες οφειλές τα πρόσθετα 
εισοδήματα και οι πιθανές «παράλληλες 
δουλειές» στον δημόσιο ή στον ιδιωτικό τομέα 
θα διασταυρώνονται όπως των υπολοίπων 
φορολογουμένων. 

Από το 2001 όταν λειτούργησε ο ΟΠΕΚΕΠΕ, 
έχει διαθέσει πάνω από 80 δις ευρώ στον 
πρωτογενή τομέα, ποσά ανακόλουθα.  φυσικά με 
το εύρος της φυτικής και  ζωϊκής παραγωγής που 
κατά το εξεταζόμενο διάστημα συρρικνώνεται 
συνεχώς. Η παθογένεια της κακοδιαχείρισης των 
επιδοτήσεων   εμφανίστηκε  ταυτόχρονα  με  τη  
διάθεση  τους από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Τεράστιο σκάνδαλο του  παρελθόντος όπως 
της ΚΥΔΕΠ  (Κεντρική Υπηρεσία Διαχείρισης  
Εγχώριας  Παραγωγής) , των συνεταιριστικών 
οργανώσεων, της   ΑΓΡΕΞ, θυγατρικών της 

Αγροτικής  Τράπεζας, των διευθύνσεων του 
υπουργείου  Γεωργίας για τα Μεσογειακά 
Ολοκληρωμένα Προγράμματα (ΜΟΠ), 
οδήγησαν σε μαρασμό και απαξίωση τον 
αγροτικό  κλάδο.  

Παρά τις διαβεβαιώσεις για καταλογισμούς 
προστίμων  και επιστροφές χρημάτων από όσους  
δεν τα δικαιούνται, ούτε κανείς γνωρίζει πόσοι 
είναι  αυτοί ούτε πόσα παραπανίσια στρέμματα 
ή «κεφάλια» δηλώνουν, ούτε βέβαια ποτέ στο 
παρελθόν συνέβη κάτι τέτοιο.

Καταγραφές 
Εν  προκειμένω,  σύμφωνα με τα αποτελέσματα 
της έρευνας της Ευρωπαϊκής  Εισαγγελίας 
που διενεργήθηκε στις 19 Μαΐου  από τον 
Έλληνα εισαγγελέα Ν. Πασχάλη, μεταξύ 2019 
και 2022, σημαντικός αριθμός ατόμων που 
παρουσιάστηκαν ως νέοι ή νέοι αγρότες και 
έλαβαν δικαιώματα ενίσχυσης από το εθνικό 
απόθεμα , το οποίο χρηματοδοτείται από την 
Κοινή Γεωργική Πολιτική (ΚΓΠ), βάσει ψευδών 
δηλώσεων. Αυτές περιελάμβαναν ψευδείς 
δηλώσεις σχετικά με την ιδιοκτησία ή τη μίσθωση 
βοσκοτόπων που ήταν επιλέξιμοι για επιδοτήσεις, 
δίνοντας την ψευδή εντύπωση ενεργών 
γεωργικών δραστηριοτήτων. Στις περισσότερες 
περιπτώσεις, τα δηλωθέντα βοσκοτόπια ήταν 
στην πραγματικότητα δημόσιες εκτάσεις, οι 
προηγούμενες είχαν διατεθεί μόνο για χρήση 
από κτηνοτρόφους που δεν διέθεταν ιδιωτική 
γεωργική γη. Αυτά τα βοσκοτόπια βρίσκονταν 
συχνά μακριά από τον πραγματικό τόπο κατοικίας 
των ατόμων που ισχυρίζονταν ότι τα κατείχαν ή τα 
μισθώνουν.
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Παράδοξες απουσίες   

Ετοιμάζει παρέμβαση ο Γιώργος  

Στην κηδεία του πρώην υπουργού και ιστορικού στελέχους 
του  ΠΑΣΟΚ, Χρήστου Ρο- κόφυλλου, την περασμένη εβδο-
μάδα στο  Α΄  Νεκροτα- φείο,  συνέβη κάτι το εντελώς 
παράδοξο.  Παρέστη ο πρωθυπουργός Κυριάκος  Μη-
τσοτάκης και δεν πήγε  ού- τε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ 
Ν. Ανδρουλάκης, ούτε ο γραμματέας Α. Σπυρόπουλος. 
Αντιθέτως απέτισαν φό- ρο τιμής ο Κώστας Λαλιώτης,  
ο Απόστολος Κακλαμά- νης, ο Ευαγγ.  Βενιζέλος, η Άν-
να Διαμαντοπούλου και πολύς κόσμος  ο  οποίος σχολία-
ζε έντονα και δυ- σάρεστα «την απέχθεια του 

Ανδρουλάκη και της 
ομάδας του απένα-

ντι στην ιστορική 
βάση του Κινή-

ματος».

Προβληματισμένος με τα όσα συμβαίνουν - ή δεν συμβαίνουν - στο κόμμα του είναι 
ο Γιώργος Παπανδρέου. Η παρέμβαση δεν θα αργήσει να έλθει λένε συνομιλητές 
του ωστόσο η δημόσια ατζέντα του είναι διαφορετική από την εσωκομματική. Κοινώς 
θα στρέψει την κριτική του στα ελληνοτουρκικά και το μοναστήρι στο Σινά αφού ο Ν. 
Ανδρουλάκης δεν τα καταλαβαίνει και πολύ καλά ή για τους δικούς του λόγους δεν 
θέλει να τα αγγίξει.

Οι μοναξιές 
των αρχηγών
Κακός σύμβουλος η μοναξιά ιδίως 
όταν  δεν αντιλαμβάνεται κανείς 
τα έντονα σημεία των καιρών.  
Κάπως έτσι λοιπόν ο πρόεδρος 
της ΝΙΚΗΣ Δημ. Νατσιός  με 
ομάδα βουλευτών του επέλεξε 
την Πέμπτη το απόγευμα να  πάει 
στο υπουργείο  Εξωτερικών  από 
τον πεζόδρομο της Ζαλοκώστα  
με διττό στόχο να κάνει δηλώσεις 
και να βρίσκεται παράλληλα 
δίπλα στην Αιγυπτιακή πρεσβεία.  
Στην ουσία ανταποκρίθηκε σε 
κάλεσμα του… ποδαριού από τα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης το 
οποίο όμως δεν φτούρησε. Το 
επόμενο πρωί, στην Αιγυπτιακή 
πρεσβεία πήγε και ο πρόεδρος  
του Κινήματος  Δημοκρατίας  
Στ. Κασσελάκης με σκοπό να 
επιδώσει ψήφισμα διαμαρτυρίας.  
Μέχρι τώρα καμιά διαμαρτυρία 
μαζική δεν έχει εκδηλωθεί. Κι ως 
φαίνεται, όσοι προσπαθούν να 
εκμεταλλευτούν μικροπολιτικά ένα 
τόσο σοβαρό θέμα μάλλον  δεν 
θα έχουν κανένα πολιτικό μέλλον.  
Οι αποφάσεις ανήκουν  στην  
Εκκλησία και μόνο.

Αιφνιδιασμός 
με  Σπαρτιάτες  
Σε μπελάδες μπήκαν ξανά οι  
"Σπαρτιάτες"  μετά την εισαγγελική 
παρέμβαση κατά της αθωωτικής 
απόφασης που ασκήθηκε από 
την εισαγγελία Εφετών Αθηνών. 
Η ενέργεια  αιφνιδίασε όχι μόνο 
τους εμπλεκόμενους βουλευτές 
και τον πρόεδρο τους αλλά και 
γενικότερα το πολιτικό σύστημα το 
οποίο θεώρησε ότι  είχε ξεμπλέξει 
με αυτήν την πονεμένη ιστορία. Στο 
παρασκήνιο κυκλοφορεί έντονα 
ότι η υπόθεση άνοιξε ξανά κατόπιν 
απαίτησης της  απερχόμενης 
εισαγγελέως του Αρείου Πάγου  Γ. 
Αδειλίνη η οποία είχε διενεργήσει 
προσωπικά την έρευνα για τις 
σχέσεις των Σπαρτιατών με 
την Greek Mafia όπως έλεγε ο 
επικεφαλής του κόμματος  Β. 
Στίγκας και με τον έγκλειστο των 
φυλακών Δομοκού  Η. Κασιδιάρη. 
Εκ των πραγμάτων η έρευνα της  
πήγε άπατη όπως καμία  τύχη δεν 
είχαν οι τόσες παρεμβάσεις που  
έκανε για ψύλλου πήδημα στη 
διάρκεια της θητείας της.

Μονή Σινά
Ό,τι και αν λέμε, ό,τι και αν 
γράφουμε, ό,τι και αν σχολιάζουμε 
αυτή η ιστορία με τη Μονή Σινά 
αποτελεί μαχαίρι στην πληγή. 
Μιλάμε για έναν τόπο ιστορικό, 
για ένα  τόπο πίστης που κάποιοι 
δεν σέβονται. Θα έχετε δει και τα 
πεντάστερα ξενοδοχεία που έχουν 
κατασκευαστεί εκεί σε απόσταση 
αναπνοής. Τι να συζητάμε…

LIMIT  UP

LIMIT   DOWN

Δείχνει το δρόμο 
ο Βενιζέλος
Δεν είναι μόνο ο Σαμαράς που 
παρεμβαίνει  συνεχώς ασκώντας 
κριτική στην κυβέρνηση 
αλλά  πλέον και ο πάλαι ποτέ 
αντιπρόεδρος της κυβέρνησης 
του, Ευαγγ. Βενιζέλος. «Εκτός 
από τη δικαστική εξουσία 
υπάρχει και η νομοθετική» είπε 
για τις δυσάρεστες εξελίξεις 
στην Αίγυπτο  «δείχνοντας» κατ́  
ουσία τον δρόμο που θα πρέπει 
να ακολουθήσει ο συνάδελφος 
του  συνταγματολόγος,  Γιώργος 
Γεραπετρίτης. Ο υπουργός 
Εξωτερικών  πάντως, παρότι 
προέρχεται  από το ΠΑΣΟΚ 
και ενίοτε έπαιρνε  γραμμή από 
τον Βενιζέλο,  δεν θέλει  πλέον 
πολλά – πολλά μαζί του.  Κι αυτό 
μάλλον είναι  θέμα.

Ποιοι μπαίνουν 
στο κάδρο
Όσα και να λέγονται ή  να 
υπονοούνται αυτές τις ώρες 
για το ιστορικό φιάσκο της 
δικαστικής απόφασης για 
το μοναστήρι της  Αγίας  
Αικατερίνης στο Σινά το 
οποίο μετατρέπεται κανονικά 
σε τουριστικό θέρετρο  με 
ατραξιόν τους καλόγερους και 
τα κειμήλια της Ορθοδοξίας, 
δεν ανταποκρίνονται ούτε κατ́  
ελάχιστον στην πραγματικότητα. 
Η δικαστική κρίση του 
Εφετείου της  Ισμαηλίας ούτε 
μεταβάλλεται  ούτε  αναιρείται. 
Ενδεχόμενα μέσω διακρατικής 
συμφωνίας να πιστοποιηθεί 
η απρόσκοπτη  συνέχιση της 
λειτουργίας του μοναστηριού  
αλλά το ιδιοκτησιακό καθεστώς 
θα είναι πλέον διαφορετικό. Αυτό 
βεβαίωσαν με αναλυτικότατη 
ενημέρωση τους νομικοί 
παράγοντες της Αρχιεπισκοπής 
στους επιτελείς του Μεγάρου 
Μαξίμου καταλογίζοντας όχι 
μόνο στην πολιτική ηγεσία 
των  Γ. Γεραπετρίτη και Αλ. 
Παπαδοπούλου,  αλλά στους 
Έλληνες διπλωμάτες του Καϊρου. 
Από την κριτική τους δεν  ξέφυγε 
ούτε ο Αλκιβιάδης Στεφανής, 
διοικητής του Αγίου  Όρους, ο 
οποίος δεν διέγνωσε τις κινήσεις 
των Ρώσων και των Σλάβων 
μοναχών.
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Προσωπικός 
Αριθμός
Η Ελλάδα ετοιμάζεται να εισέλθει 
σε μια νέα ψηφιακή εποχή – από 
την Τρίτη 3 Ιουνίου- με την καθιέ-
ρωση του Προσωπικού Αριθμού , 
ενός ενιαίου αριθμού ταυτοποίησης 
που φιλοδοξεί να απλοποιήσει τις 
συναλλαγές των πολιτών με το δη-
μόσιο τομέα και, σταδιακά, με τον 
ιδιωτικό. 
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}*Εντολή του 
πρωθυπουργού, έτσι 
όπως αποτυπώθηκε 
και στην πρόσφατη 

συνεδρίαση 
του Υπουργικού 

Συμβουλίου, είναι η 
συνέπεια λόγων και 
έργων, με βασικό 

μήνυμα "θα κάνουμε  
ό, τι έχουμε πει".
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ΑΞΙΟΠΟΙΟΎΝ ΤΟ ΘΕΤΙΚΟ MOMENTUM ΜΕ ΣΕΙΡΑ ΠΡΩΤΟΒΟΎΛΙΩΝ 
ΚΑΤΑΙΓΙΣΜΟΣ ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΏΝ ΔΡΑΣΕΏΝ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Σε προγραμματισμένη για σήμερα, Δευ-
τέρα, διευρυμένη σύσκεψη υπό τον πρω-
θυπουργό, Κυριάκο Μητσοτάκη  με τους 
πρυτάνεις των πανεπιστημίων, η υπουρ-
γός Παιδείας, Σοφία Ζαχαράκη αναμέ-
νεται να παρουσιάσει το πλαίσιο για την 
ασφάλεια στα πανεπιστημιακά ιδρύματα 
που μεταξύ άλλων προβλέπει αναστολή 
φοιτητικής ιδιότητας για 24 μήνες σε πε-
ρίπτωση ποινικής δίωξης και διαγραφή 
μετά από αμετάκλητη ποινική καταδίκη 
και υποχρέωση άμεσης κατάρτισης και 
επικαιροποίησης των σχεδίων ασφαλεί-
ας από τα πανεπιστήμια.
Ενδεχομένως μέσα στην εβδομάδα να παρου-
σιαστεί και η ειδική ψηφιακή πλατφόρμα για 
το στεγαστικό. Οι πολίτες θα έχουν τη δυνα-
τότητα να γνωρίσουν το σύνολο των υφιστά-
μενων πολιτικών και να βρουν εύκολα κάθε 
πρόγραμμα που ταιριάζει στο προφίλ τους, 
ενώ στον κυβερνητικό σχεδιασμό περιλαμ-
βάνεται και η σύσταση παρατηρητηρίου στε-
γαστικής πολιτικής για την μηνιαία παρακο-
λούθηση τόσο των τιμών στην αγορά όσο και 
της απορρόφησης των πόρων των κυβερνη-
τικών προγραμμάτων. Έρχονται επίσης βελτι-
ώσεις στο υφιστάμενο πλαίσιο για την κοινω-
νική αντιπαροχή ώστε να γίνει πιο ελκυστικό 
και αποτελεσματικό, με στόχο πάντα πιο προ-
σιτό ενοίκιο σε δικαιούχους με κοινωνικά κρι-
τήρια.

 Στο επίκεντρο της κυβερνητικών προτε-
ραιοτήτων για  την καθημερινότητα παραμέ-
νει σταθερά και η Υγεία.

Στα μέσα Ιουνίου αναμένεται να εκκινή-
σει πιλοτικά η αξιολόγηση των νοσοκομείων 
από τους ασθενείς που θα παίρνουν εξιτήριο. 
Μετά το πρώτο 15νθημερο θα ξεκινήσει και η 
αποστολή κατ’ οίκον φαρμάκων, ενώ εξελίσ-
σεται με γρήγορους ρυθμούς το πρόγραμμα 
αναβάθμισης 157 Κέντρων Υγείας και 93 νο-
σοκομείων.

Ταυτόχρονα, σε διυπουργική σύσκεψη 
υπό τον πρωθυπουργό, οριστικοποιήθηκε και 
ο σχεδιασμός για την αναβάθμιση 426 σχο-
λείων σε 245 δήμους ανά την επικράτεια, στο 
πλαίσιο του προγράμματος «Μαριέττα Γιαν-
νάκου». Οι εργασίες θα ξεκινήσουν από  15 
Ιουνίου, με την ολοκλήρωση της σχολικής 

χρονιάς, με στόχο τα έργα στα περισσότερα 
σχολεία να ολοκληρωθούν έως τις αρχές Σε-
πτεμβρίου και σε ορισμένες περιπτώσεις έως 
τέλος Νοεμβρίου.

Οι συγκεκριμένες πρωτοβουλίες έρχονται 
σε συνέχεια της ανακοίνωσης για την δημι-
ουργία Εθνικής Αρχής εποπτείας της αγοράς 
και προστασίας του καταναλωτή στα πρότυ-

πα της Σουηδίας, καθώς και της απόφασης 
της κυβέρνησης να "κόψει τον γόρδιο δεσμό" 
όσον αφορά τις αγροτικές ενισχύσεις καταρ-
γώντας τον ΟΠΕΚΕΠΕ και μεταφέροντας τις 
λειτουργίες του στην ΑΔΑΕ.

Εντολή του πρωθυπουργού, έτσι όπως 
αποτυπώθηκε και στην πρόσφατη συνεδρία-
ση του Υπουργικού Συμβουλίου, είναι η συνέ-

πεια λόγων και έργων, με βασικό μήνυμα "θα κά-
νουμε ό, τι έχουμε πει".

Ακόμη και παρεμβάσεις που αφορούν σε δια-
φορετικά πεδία, όπως η Εθνική Αρχή εποπτείας 
της αγοράς και το νέο πλαίσιο στο μεταναστευτικό 
που αποτέλεσαν βασικά ζητήματα στην ατζέντα του 
πρόσφατου Υπουργικού Συμβουλίου, στο Μέγαρο 
Μαξίμου θεωρούν ότι συναντώνται σε έναν κοινό 

κυβερνητικό στόχο: "μία ασφαλέστερη και καλύτε-
ρη καθημερινότητα για όλους τους πολίτες".

"Η κυβέρνηση στους επόμενους μήνες θα πρέ-
πει να δώσει συνέχεια στις μέχρι τώρα κατακτή-
σεις της κοινωνίας, θεμελιώνοντας τους ανοιχτούς 
ορίζοντες της πατρίδας και για τα χρόνια που έρχο-
νται. Με ορόσημο των Ελλάδα του 2030", τονίζουν 
χαρακτηριστικά συνεργάτες του πρωθυπουργού.

Η επίμονη ακρίβεια  
Με την μεταρρυθμιστική ατζέντα που προβάλλει την 
τελευταία περίοδο, η κυβέρνηση δείχνει να αναστρέφει 
την φθίνουσα πορεία του πρώτου τριμήνου. 
Και παράλληλα, τονώνει την μεταρρυθμιστική 
δυναμική που μέχρι πρότινος φαινόταν πλήρως 
αποδυναμωμένη, σε σημείο που πολλοί 
προεξοφλούσαν ότι δεν θα μπορούσε το κυβερνών 
κόμμα να την ανακτήσει, ξεπερνώντας όχι μόνο δικές 
του αδυναμίες και λάθη, αλλά και την κόπωση μεγάλου 
μέρους του εκλογικού σώματος μετά από έξι χρόνια 
γαλάζιας διακυβέρνησης.
Τα έχει καταφέρει; Εν μέρει, ναι! Αλλά ο δρόμος 
της ανάκαμψης παραμένει μακρύς και δύσκολος. 
Και για να τον διανύσει επιτυχώς η κυβέρνηση ως 
το 2027, δεν αρκεί η μεταρρυθμιστική διάθεση και 
ρητορική. Η προοπτική ολικής επαναφοράς της ΝΔ 
σε τροχιά αυτοδυναμίας εξακολουθεί να περνά μέσα 
από την αντιμετώπιση μεγάλων προβλημάτων της 
καθημερινότητας του πολίτη.
Κορυφαίο όλων, η ακρίβεια. Η επίμονη ακρίβεια. 
Πολλά και σημαντικά θέματα έρχονται και παρέρχονται 
στην επικαιρότητα, εκείνη όμως, ακλόνητη, παραμένει 
στην κορυφή της ιεράρχησης που κάνουν οι ίδιοι οι 
πολίτες. Ακόμη και τώρα που ο ρυθμός των αυξήσεων 
στα τρόφιμα, που για μεγάλο χρονικό διάστημα ήταν 
αλματώδης, έχει συγκρατηθεί, η ακρίβεια καταγράφεται 
στις δημοσκοπήσεις ως υπ’ αριθμόν ένα πρόβλημα 
για τα ελληνικά νοικοκυριά. Με  διαστάσεις που δεν 
εξαντλούνται στα ράφια των σούπερ μάρκετ. Αφορούν 
και στις υπηρεσίες, στην ενέργεια όπου ενάμιση 
χρόνο αφότου ο κ. Μητσοτάκης έθεσε το ζήτημα των 
στρεβλώσεων στην ενιαία αγορά της ΕΕ, οι αποκλίσεις 
στις τιμές του ηλεκτρικού ρεύματος παραμένουν, 
καθώς και στην συνεχιζόμενη κούρσα των ενοικίων.
Είναι θετικό που η κυβέρνηση δεν επαναπαύεται 
στη συγκράτηση του πληθωρισμού των τροφίμων 
και προσπαθεί να ενισχύσει αυτή την πολυδιάστατη 
προσπάθεια τόσο θεσμικά- με την εξαγγελθείσα 
δημιουργία της Εθνικής Αρχής εποπτείας της αγοράς-   
όσο και πρακτικά, με νέες παρεμβάσεις και «εργαλεία». 
Διότι, όλα θα κριθούν στην πράξη, εκεί που ελλοχεύει 
και ο  κίνδυνος νέου κύματος ανατιμήσεων εάν δεν 
αποφευχθεί τελικά  ο… δια χειρός Τραμπ, παγκόσμιος 
πόλεμος δασμών.      

Με την υπογραφή του
Απόστολου Χονδρόπουλου

n   Με μπαράζ κυβερνητικών δράσεων και μεταρρυθμιστικών πρωτοβουλιών επιδιώκει το Μέγαρο Μαξίμου να διατηρήσει το θετικό momentum που ήδη αποτυπώνεται και στην ανοδική 
δημοσκοπική πορεία του κυβερνώντος κόμματος μετά το πολύ δύσκολο πρώτο τρίμηνο.



}

}

Σύμφωνα 
με υψηλόβαθμες 

πηγές της Χαριλάου 
Τρικούπη, που ήρθαν 
σε επικοινωνία με την 
ipaper, η αντίστροφη 

μέτρηση για τις 
κάλπες αναμένεται να 
ξεκινήσει περίπου σε 

ένα χρόνο από σήμερα.
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n   Από το καλοκαίρι του 2026 όλα είναι ανοιχτά, κατά τις εκτιμήσεις κύκλων της ηγεσίας που κινείται με βάση τη ρήση των φρονίμων τα παιδιά πριν πεινάσουν μαγειρεύουν. 
Κυβερνητικό πρόγραμμα, συνέδριο και ψηφοδέλτια οι τρεις προτεραιότητες του Ανδρουλάκη

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΚΛΟΥΜΠΕΡΗΣ

Μπορεί ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης να τοποθετεί χρονικά τις 
εκλογές για το 2027, στο τέ-
λος της κυβερνητικής θητεί-
ας, ωστόσο στο ΠΑΣΟΚ -τη-
ρώντας τη γνωστή ρήση των 
φρονίμων τα παιδιά  πριν πει-
νάσουν μαγειρεύουν- θέλουν 
να είναι έτοιμοι για κάθε ενδε-
χόμενο. Ακόμη και για έναν 
εκλογικό αιφνιδιασμό που 
μόνο απίθανος δεν πρέπει να 
θεωρείται.
Σύμφωνα μάλιστα με υψηλόβαθ-
μες πηγές της Χαριλάου Τρικού-
πη, που ήρθαν σε επικοινωνία 
με την ipaper, η αντίστροφη μέ-
τρηση για τις κάλπες αναμένεται 
να ξεκινήσει περίπου σε ένα χρό-
νο από σήμερα. Με άλλα λόγια, 
από το καλοκαίρι του 2026 όλα 
είναι ανοιχτά, κατά τις εκτιμήσεις 
κύκλων της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ, 
χωρίς να αποκλείεται μια εξέλιξη 
εκτός σχεδιασμού Μαξίμου, όπως 
ένα απρόοπτο.

Στην αξιωματική αντιπολί-
τευση δεν πιστεύουν πάντως ότι 
το βασικό σενάριο του κ. Μητσο-
τάκη είναι η χρονική επίσπευση 
των διαδικασιών και η συντομότε-
ρη προσφυγή στη λαϊκή ετυμηγο-
ρία. Μάλλον το ακριβώς αντίθετο 
συμβαίνει με μοναδικό αστερίσκο 
– δέλεαρ για τον πρόεδρο της ΝΔ 
την κακή κατάσταση στα περισσό-
τερα κόμματα της αντιπολίτευσης 
και τον παρατηρούμενο κατακερ-
ματισμό δυνάμεων, που του επι-
τρέπει να μην νιώθει ακόμη απει-
λητική την ανάσα τους.

Δύο είναι οι κυριότεροι παρά-
μετροι για τις οποίες οι κάλπες δεν 
διαφαίνονται ακόμη στον πολιτικό 
ορίζοντα. Όπως σημειώνουν κομ-
ματικοί παράγοντες, η ΝΔ παρά 
τη δημοσκοπική τάση ανάκαμψης 
βρίσκεται μακριά από τον διακη-

ρυγμένο στόχο της αυτοδυναμίας, 
που σημαίνει ότι ο κ. Μητσοτάκης 
δεν έχει λόγο να βιαστεί, αν προη-
γουμένως δεν εντοπίσει σημάδια 
ότι την πλησιάζει. Για να το κατα-
φέρει, απαιτείται χρόνος και χρή-
μα. Ο χρόνος για να πείσει τους 
δυσαρεστημένους και αναποφά-
σιστους ότι παρά τη φθορά και 

τα λάθη, αξίζει μια τρίτη θητεία. 
Και το χρήμα για να ικανοποιή-
σει στρώματα της κοινωνίας και 
επαγγελματικές ομάδες, στις οποί-
ες είχε υποσχεθεί είτε ενίσχυση 
μέσω επιδομάτων και λοιπών μέ-
τρων στήριξης είτε ελάφρυνση μέ-
σω φοροαπαλλαγών. Το αντεπι-
χείρημα στους προαναφερθέντες 

συλλογισμούς στελεχών της Χα-
ριλάου Τρικούπη είναι ότι κόπωση 
στην κυβέρνηση και μια σειρά από 
σκανδαλώδεις υποθέσεις μόνο πε-
ραιτέρω καθίζηση θα επιφέρουν...  

Σε κάθε περίπτωση, αυτές οι 
αναλύσεις αφορούν το αντίπα-
λο στρατόπεδο... «Το θέμα είναι τι 
κάνουμε εμείς και αυτό που είμα-

στε δεσμευμένοι να κάνουμε είναι 
να προετοιμαζόμαστε και να επα-
γρυπνούμε», φέρεται να είπε πρό-
σφατα σε έμπιστο συνομιλητή του 
ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Πρακτι-
κά, η επίμαχη αναφορά του Νίκου 
Ανδρουλάκη αποκωδικοποιείται 
ως εντατικοποίηση της διαμόρφω-
σης του κυβερνητικού προγράμμα-

τος του ΠΑΣΟΚ με σκοπό να έχει 
καταρτιστεί και παρουσιαστεί το 
προσεχές φθινόπωρο. Τα αποκα-
λυπτήρια για το μεγαλύτερο μέ-
ρος του θα γίνουν το Σεπτέμβριο 
στη ΔΕΘ. Απαραίτητη προϋπό-
θεση για την επίτευξη της πρω-
τιάς που παραμένει ο στόχος είναι 
η μέγιστη κομματική εγρήγορση, 

συσπείρωση και ενότητα που θα 
σφραγιστεί στο συνέδριο που προ-
γραμματίζεται στην εκπνοή του 
2025. Επόμενο και τελικό σκαλο-
πάτι στο δρόμο προς τις κάλπες η 
συγκρότηση ισχυρών και αξιόμα-
χων ψηφοδελτίων, μια διαδικασία 
που για την ώρα μοιάζει με σταυ-
ρόλεξο για δυνατούς λύτες.  

Μεταναστευτικό: 
Σχεδιασμός και κίνδυνοι  
Από τα πλέον απαιτητικά και πολυσύνθετα προβλήματα της 
εποχής μας είναι το μεταναστευτικό. Καινούργιο δεν είναι, 
αφού ρεύματα μετανάστευσης πάντα υπήρχαν και πάντα 
θα υπάρχουν. Ιδίως όσο οι πολεμικές συγκρούσεις, καθώς 
και οικονομικοί – κοινωνικοί παράγοντες συνεχίζουν να 
ταλανίζουν την ανθρωπότητα.
Μιλώντας για τα του οίκου μας, η Ελλάδα και λόγω 
γεωγραφικής θέσης, ως πύλη εισόδου στην ΕΕ, είναι μια 
χώρα που δέχεται υπέρογκο και άνισο βάρος. Δυστυχώς, 
μέχρι στιγμής όλα τα βήματα της ευρωπαϊκής ηγεσίας δεν 
έχουν δώσει μια δίκαιη λύση ισότιμου επιμερισμού μεταξύ 
βορρά και νότου, με αποτέλεσμα το πρόβλημα να παραμένει 
οξυμένο.
 Φυσικά, πολιτικές αντιλήψεις για μια Ελλάδα ξέφραγο 
αμπέλι όπου οι πρόσφυγες απλώς λιάζονται στις πλατείες 
ή τα σύνορα στη θάλασσα δεν υπάρχουν, είναι οικτρά 
αποτυχημένες και καταδικασμένες. Από την άλλη, δε 
μπορεί να εκλαμβάνεται ως λύση η πολιτική των βίαιων 
επαναπροωθήσεων ή της εγκατάλειψης των ναυαγών 
προσφύγων.
Η χώρα μας επιβάλλεται να προστατεύει τα σύνορά της με 
κάθε σύννομο μέσο, που βασίζεται στο διεθνές δίκαιο και 
αποτελεί συμβατική υποχρέωση της Ευρώπης να παρέχει 
στήριξη με όλους τους δυνατούς τρόπους.
Η αυστηροποίηση του πλαισίου απέναντι στους παράνομους 
μετανάστες αποτελεί την κεντρική κατεύθυνση των 
Βρυξελλών, με τη σύμφωνη γνώμη του Βερολίνου, ενώ και 
σε πολιτικό επίπεδο η κυρίαρχη τάση πανευρωπαϊκά προωθεί 
μια ιδιαίτερα ασφυκτική ατζέντα.
Αν ωστόσο, η Ευρώπη και η Ελλάδα επιθυμούν την κατά το 
δυνατόν άμβλυνση του θέματος, οφείλουν να επικεντρωθούν 
στην ουσία και να αφήσουν στην άκρη τις επικοινωνιακές 
τακτικές που απλώς χαϊδεύουν αυτιά και συσπειρώνουν 
εκλογικά ακροατήρια.
Το πρόσφατο νομοσχέδιο Βορίδη, σίγουρα ικανοποιεί το 
αίτημα του πιο σκληροπυρηνικού δεξιόστροφου κοινού 
για δρακόντεια μέτρα, δεν είναι όμως καθόλου βέβαιο ότι 
μπορεί να εφαρμοστεί και να δώσει διέξοδο.  Μάλιστα, τα 
πράγματα μάλλον θα χειροτερέψουν, καθώς η Γερμανία 
ξεκίνησε να κάνει πράξη την πρόθεση του καγκελαρίου 
Μερτς για επιστροφές προσφύγων στην Ελλάδα. Και την 
ίδια ώρα, απουσιάζει ένα σχέδιο για την οργάνωση της 
νόμιμης μετανάστευσης, ώστε να καλύπτονται διαπιστωμένες 
ανάγκες στην αγροτική παραγωγή, τον τουρισμό και τον 
κατασκευαστικό τομέα.

*

ΠΟΤΕ ΒΛΕΠΟΎΝ ΕΚΛΟΓΕΣ ΚΑΙ ΠΩΣ ΠΡΟΕΤΟΙΜΑΖΟΝΤΑΙ
ΤΟ «ΗΜΕΡΟΛΟΓΙΟ» ΤΟΥ ΠΑΣΟΚ

Με την υπογραφή του
Δημήτρη Κουκλουμπέρη



}

}

«Η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ ευθυγραμμίζεται με το 
αίτημα της κοινωνίας για 
αλήθεια και δικαιοσύνη», 

ανέφεραν στην ipaper 
στελέχη. 
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ΤΟ CASE STUDY ΤΟΎ ΔΙΑΡΚΟΎΣ ΝΑΎΑΓΙΟΎ ΣΎΝΕΝΝΟΗΣΗΣ
ΤΗΣ ΚΕΝΤΡΟΑΡΙΣΤΕΡΑΣ  

Όλα του «γάμου» δύσκολα 

Επίμονοι πολιτικοί εγωισμοί  
Ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Αριστερά, δυο χώροι που το 
μέλλον τους αξιολογείται ως αβέβαιο βάσει των 
δημοσκοπήσεων, αντιλαμβάνονται ότι πρέπει να 
εξαντλήσουν κάθε περιθώριο πρωτοβουλιών 
κυνηγώντας κάποια ανάταξη. Σε αυτό το πλαίσιο 
έχουν ανάγκη να επιδείξουν κινήσεις συζητήσεων 
και να προσπαθήσουν να ισχυροποιηθούν, καθώς 
εξαντλούνται τα περιθώρια μπροστά στις επόμενες 
εθνικές εκλογές. Ο Σ. Φάμελλος, ενόψει ενός συνεδρίου 
που κανείς δεν μπορεί να προεξοφλήσει τι δεδομένα 
θα δημιουργήσει, βρίσκεται με την πλάτη στον τοίχο 
αφού ο ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει να πέφτει και η εσωτερική 
αντιπολίτευση των Παππά-Πολάκη-Σπίρτζη έχει 
απορρίψει επανασυγκόλληση με το κόμμα των πρώην 
«53». Ο Αλ. Χαρίτσης τέθηκε επικεφαλής μιας πολύ 
μικρής δύναμης που, ωστόσο, αποτελείται κι εκείνη 
από πρώην κυβερνητικά στελέχη του πρόσφατου 
παρελθόντος της χώρας, οι μισοί εκ των οποίων 
έχουν αποφασίσει ότι δεν χρειάζεται πλέον να κάνουν 
υποχωρήσεις στρατηγικής μιας και δεν υπάρχει 
προοπτική επιστροφής τους στην κεντρική πολιτική 
σκηνή μετά τις εκλογές. 
Αυτές οι συνθήκες βρίσκονται πάντα στην αφετηρία 
των δεδομένων των όποιων συζητήσεων μεταξύ των 
δυο κομμάτων. Για να επιτύχουν το μίνιμουμ μιας 
συνεννόησης -που θα τους επιφέρει ένα μικρό πλην 
αβέβαιο όφελος έναντι του μεγάλου πλήγματος της 
αφερεγγυότητας και της αναποτελεσματικότητας 
που επιφέρει κάθε αποτυχημένη συμφωνία τους-, 
απαιτείται να ξεπεραστούν μεγάλες δυσκολίες. 
Αυτές δεν σχετίζονται μόνο με διαφορές πολιτικών 
θέσεων, οι οποίες θα μπορούσαν να ξεπερνιούνται 
με  καλοπροαίρετη συζήτηση και υποχωρήσεις 
τακτικής φύσης. Σχετίζονται σε μεγάλο βαθμό με 
έντονες διαφωνίες βαθιά προσωπικές, προσδοκίες 
ιδεολογικές και επιλογές που αναμένουν έστω και 
μεταχρονολογημένα να δικαιωθούν, πράγματα 
δηλαδή που εδράζονται στο θυμικό χρόνιων πολιτικών 
εγωισμών που εκτείνονται πίσω στο χρόνο, στο όχι και 
τόσο μακρινό παρελθόν των ανταγωνισμών μεταξύ 
των πρωταγωνιστών των διάφορων τάσεων του παλιού 
ΣΥΡΙΖΑ…

Με την υπογραφή του
Νίκου Λιονάκη

*

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΝΙΚΟΣ ΛΙΟΝΑΚΗΣ
Οι προσπάθειες συνεννόησης 
ανάμεσα στα κόμματα της αρι-
στεράς/κεντροαριστεράς και 
ειδικότερα εσχάτως μεταξύ 
ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Αριστεράς, 
διαρκώς αποτυγχάνουν και 
μάλιστα με ένα συσσωρευτικά 
απογοητευτικό τρόπο ως προς 
τον διακηρυγμένο στόχο των 
προοδευτικών συνεργασιών. 
Το τελευταίο «ναυάγιο» μεταξύ 
τους ήταν η απόπειρα κοινής πρότα-
σης για σύσταση Προανακριτικής. 
H προσπάθεια είχε και χαρακτήρα 
«απάντησης» προς το ΠΑΣΟΚ που 
ήδη είχε καταθέσει αυτοτελώς πρό-
ταση με επιδεικτική αυτονομία απέ-
ναντι στα όμορα κόμματα. 

Αρχικά, για να είχε νόημα 
μια ακόμη πρόταση Προανακρι-
τικής από την αντιπολίτευση θα 
έπρεπε να διαφοροποιείται από 
εκείνη του ΠΑΣΟΚ. Έτσι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ εξαρχής -ακόμα και για λό-
γους ανταγωνισμού με τη Ζ. Κων-
σταντοπούλου- είχε δείξει ότι η 
πρόταση του πιθανότατα θα περι-
λάμβανε και το όνομα του πρω-
θυπουργού, πέραν του Κ. Καρα-
μανλή. Η Νέα Αριστερά μπήκε 
σε συζήτηση με τον ΣΥΡΙΖΑ πα-
ρότι δεν προτίθετο να συμφωνή-
σει σε κατηγορητήριο για τον Κυρ. 
Μητσοτάκη. Ο ΣΥΡΙΖΑ επέμει-
νε σε αυτό. Σύμφωνα με μια πλευ-
ρά πληροφόρησης, η επιμονή στο 
όνομα του πρωθυπουργού αποδι-
δόταν σε θέση για την οποία εξαρ-
χής πίεσαν οι Παππάς-Πολάκης, 
με τον Σ. Φάμελλο να ενδίδει 
ελέω και του επικείμενου Συνε-
δρίου. Η ΝΕ.ΑΡ. προειδοποιού-
σε ότι δεν θα συναινούσε και μό-
λις έλαβε το κείμενο το απέρριψε 
με το επιχείρημα ότι η επικείμενη 
απόρριψη από την πλειοψηφία της 
ΝΔ κάθε άλλης πρότασης «ισο-
δυναμεί με αθώωση και κλείσι-

μο της υπόθεσης». Κάλεσε δε και 
τα άλλα κόμματα να μην «συμβά-
λουν στο πλυντήριο που στήνει η 
ΝΔ». Ο ΣΥΡΙΖΑ απάντησε σκω-
πτικά πως το επιχείρημα ότι οι κοι-
νοβουλευτικοί συσχετισμοί εκ των 
προτέρων δεν ευνοούν οποιαδή-
ποτε προσπάθεια διερεύνησης 
από την αντιπολίτευση, το ακούν 
πρώτη φορά από τη Νέα Αριστε-
ρά. 

Η ρήξη με τη ΝΕ.ΑΡ., σε συν-
δυασμό με την πιεστική διαθεσι-
μότητα που επέδειξε ο Στέφανος 
Κασσελάκης να «διαθέσει» ανε-
ξάρτητους βουλευτές που πρόσκει-
νται στο Κίνημα Δημοκρατίας, 
εγκλώβισε την ηγεσία του ΣΥΡΙ-
ΖΑ να αναζητά τους επιπλέον 4 
υπογράφοντες βουλευτές ακόμα 
και από τον κορυφαίο εχθρό του 
σημερινού ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και 

από το κόμμα της Ζ. Κωνσταντο-
πούλου που μόλις πρόσφατα «πα-
ρότρυνε» τον Αλέξη Τσίπρα να 
«μείνει στο λαγούμι του». Στην ΠΓ 
της Παρασκευής υπήρξαν ενστά-
σεις και για την αποδοχή υπογρα-
φών από τους «κασσελίστας» και 
για τη διερεύνηση ποινικών ευθυ-
νών για τον πρωθυπουργό. Απο-
φασίστηκε ωστόσο ότι το όνομα 
του πρωθυπουργού παραμένει 

«γιατί η επιλογή αυτή προκύπτει 
από τη δικογραφία». Καθοριστικό 
ρόλο στο να μην αλλάξει το κατη-
γορητήριο στην πρόταση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ διαδραμάτισε και η παρέμ-
βαση των συγγενών. «Η πρόταση 
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ευθυγραμμίζεται 
με το αίτημα της κοινωνίας για αλή-
θεια και δικαιοσύνη», ανέφεραν 
στην ipaper στελέχη. 

Η «λύση» που προκρίθηκε στα 

όργανα του ΣΥΡΙΖΑ για να καμου-
φλαριστεί μια ακόμα αποτυχία για 
συνεργασία σε μια ακόμη εξαγγε-
λία για προοπτική διαμόρφωσης 
ενός ευρύτερου μετώπου, ήταν το 
κείμενο να απευθυνθεί για υπο-
γραφή σε όλους και σε κανέναν 
συγκεκριμένα. Δηλαδή στις δεξα-
μενές των ανεξάρτητων «Κασσε-
λίστας» (ήδη η Γ. Πούλου είχε δη-
λώσει ότι θα το στηρίξει μαζί με 

άλλους) και των υπόλοιπων ανε-
ξάρτητων, στο ΚΚΕ και την Πλεύ-
ση Ελευθερίας. Το ενδιαφέρον θα 
μετατοπιστεί πλέον στις ψηφοφορί-
ες στη Βουλή επί των προτάσεων 
που θα έχουν κατατεθεί, ενώ στο 
ΣΥΡΙΖΑ ήδη ακονίζουν τις κατη-
γορίες τους για τη στάση ΝΕ.ΑΕ. 
και ΠΑΣΟΚ, με ένα ακόμη φαύλο 
κύκλο κεντροαριστερής αντιπαρά-
θεσης να μπαίνει σε κίνηση.



}

}

10 χαρακτηριστικές 
φράσεις και δράσεις 

των «πρωταγωνιστών» 
της εγχώριας και της 
διεθνούς πολιτικής 

σκηνής. Τα "άχαστα" 
της εβδομάδας που δεν 

μπορεί να περάσουν 
απαρατήρητα
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ΚΥΨΕΛΕΣ 
ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

*

Θανάσης 
Κοντογιώργης

Στο τέλος του 2025 ο Πρωθυπουργός θα 
ανακοινώσει την εθνική στρατηγική 

για την περιφερειακή Ανάπτυξη

 

Δόμνα 
Μιχαηλίδου 

Έχουμε καταφέρει λελογισμένα να 
ενισχύσουμε την ελληνική οικογένεια.

 

Σοφία 
Ζαχαράκη

Ετοιμάζουμε σύγχρονο πρόγραμμα δωρεάν 
επαγγελματικού προσανατολισμού στο 

Γυμνάσιο.

Νικήτας 
Κακλαμάνης

Νοσοκομειακή περίθαλψη σε παιδιά της 
Γάζας και ανθρωπιστική βοήθεια στον 

παλαιστινιακό λαό αποφάσισε η 
Βουλή.

Δημήτρης 
Παπαστεργίου

Την Τρίτη ανοίγει η πλατφόρμα για τη 
δήλωση του προσωπικού αριθμού. 

Ο νέος αριθμός θα αποκτάται 
ηλεκτρονικά από το myInfo στο 

gov.gr, χρησιμοποιώντας 
κωδικούς taxisnet.

Κυριάκος 
Μητσοτάκης

H ανεργία στη χώρα μας είναι σήμερα 
μικρότερη από αυτή της Σουηδίας, της 

Φινλανδίας και της Ισπανίας

Τάκης 
Θεοδωρικάκος

Νέα αρχή εποπτείας της αγοράς για ισχυρή 
και αποτελεσματική προστασία του 

καταναλωτή

Κωνσταντίνος 
Κυρανάκης

Το νέο σύστημα ελέγχου στις 
λεωφορειολωρίδες, με κάμερες στα 
εμπρόσθια μέρη των λεωφορείων 
και αυτόματες ψηφιακές κλήσεις, 
αποσκοπεί στο να αποκατασταθεί 

η κυκλοφοριακή 
προτεραιότητα υπέρ 

των ΜΜΜ.

Μάκης 
Βορίδης

Το δημογραφικό δεν θα λυθεί από 
το μεταναστευτικό. Η οικονομική 
δυσχέρεια δεν μπορεί να είναι 
λόγος νόμιμης μετανάστευσης.

Μαρία 
Άνχελα Ολγκίν

Δέσμευση για πρόοδο πριν τη δεύτερη 
άτυπη πενταμερή για το Κυπριακό 
από την απεσταλμένη του ΟΗΕ. 

Συναντήθηκε με τον Νίκο 
Χριστοδουλίδη και σήμερα θα 

συναντηθεί με τον Χακάν 
Φιντάν



}

}*Το βίαιο «καρέ» από το 
Προεδρικό αεροσκάφος 

έμεινε στην ιστορία. 
Ένα οικογενειακό 
παρατράγουδο, 
εξελίχθηκε σε 

παγκόσμιο σούσουρο. 
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BRAIN 
GAME

Το χαστούκι στον Γάλλο 
Πρόεδρο την έφερε ξανά 
στην πρώτη γραμμή της 
δημοσιότητας

Η μικρότερη κόρη του σοκολατοποιού Ζαν 
Τρονιέ, με τα διάσημα macarons του Αμιέν, 

μεγαλώνει σε μία μεγαλοαστική οικογένεια, με 
πολλή αγάπη, τρυφερότητα και ελευθερία από 
τους γονείς της. Μπορεί να κάνει ότι θέλει, να 

φέρει ακόμα και κακούς βαθμούς, αρκεί,  όπως 
λέει ο πατέρας της, να έχει σεβασμό. « Ήμουν 

κακομαθημένη, συχνά αυθάδης αλλά ως 
έφηβη υπέφερα...» παραδέχεται το 

2016. Και είχε λόγους.

Η σχέση  με τον πατέρα της Ζαν, o οποίος ήταν κοντά 
στα 45 όταν γεννήθηκε, ήταν βαθιά και δυνατή και όπως 

έχει παραδεχτεί, τον σκέφτεται πάντα στις δύσκολες 
στιγμές. Πάντα αγαπούσε την φαντασία και το καλό 

του χιούμορ, παρά τη διαφορά ηλικία τους. Αυτή 
μάλλον πρέπει να υπήρξε και η πρώτη φορά που 

συνειδητοποιεί ότι τα συναισθήματα και η 
εγγύτητα των σχέσεων δεν μπαίνουν 

στη ζυγαριά των χρόνων.

Παντρεμένη με έναν απόμακρο τραπεζίτη, 
μητέρα τριών παιδιών, η εξωστρεφής 

καθηγήτρια λογοτεχνίας, ζει μία «κανονική» ζωή 
μέχρι τη στιγμή που ερωτεύεται τον χαρισματικό, 

24 χρόνια νεότερο της και συμμαθητή της κόρης της 
Εμμανουέλ. Ξεσπά σκάνδαλο, ο γονείς του τον στέλνουν 
στο Παρίσι, για να τους απομακρύνουν, εκείνη θεωρεί 

ότι θα την ξεπεράσει, αλλά ο νεαρός επιμένει, της 
υπόσχεται ότι θα επιστρέψει και θα την παντρευτεί. 

Πράγματι, 10 χρόνια μετά, κόντρα σε όλα τα 
κοινωνικά στερεότυπα, παντρεύονται με τη 

σχέση τους να γίνεται κάθε τόσο αφορμή για 
σεξιστικά σχόλια ακόμα και θεωρίες 

συνωμοσίας, όπως ότι η Μπριζίτ 
γεννήθηκε άνδρας.

Απαντά στο Brigitte, και όχι στον αμερικανικό τίτλο 
της Πρώτης Κυρίας. Η συμβολή της στην δημόσια 

εικόνα του Γάλλου Προέδρου, από τότε που ξεκίνησε, 
υπήρξε καταλυτική, με πολιτικούς αναλυτές να την 

περιγράφουν ως spin doctor του Μακρόν. Διανοούμενη, 
χαμογελαστή, προσγειωμένη, είναι ο άνθρωπος που 

εμπιστεύεται και τον γειώνει με την κοινωνία. 
Δημοσιεύματα μιλούν για «πτέρυγα της 
Μadame» στο Ελιζέ, υπονοώντας την 

καθοριστική της επιρροή.

Παραδέχεται ότι το love story 
με τον Μακρόν και το διαζύγιο, 

πλήγωσαν τα παιδιά της 
αλλά δεν μπορούσε να κάνει 
διαφορετικά. «Υπάρχουν στιγμές, στη 

ζωή με ζωτικές επιλογές. Αν δεν το 
έκανα, δεν θα ήμουν πλήρης. Έπρεπε 
να ζήσω αυτήν την αγάπη. Η Μπριζίτ, 

έχει χαρίσει στον  Εμμανουέλ 
Μακρόν, μια μεγάλη οικογένεια με 

παιδιά, στην ηλικία του και επτά 
εγγόνια… της καρδιάς.

Ασυμβίβαστη νεότητα

Τα συναισθήματα 
δεν έχουν ηλικία

Χειραφετημένη

«Είμαι η Brigitte»
Ο θάνατος της μεγαλύτερης εγκύου αδελφής της σε 
τροχαίο, ενώ εκείνη ήταν μόλις οκτώ ετών, βύθισε 
σε πένθος τη δεμένη οικογένεια και την σημάδεψε 

βαθιά. Λίγους μήνες αργότερα χάνει και την 
6χρονη ανιψιά της από σκωληκοειδίτιδα. Και 
οι δυο απώλειες, αν και επώδυνες, υπήρξαν 

καθοριστικές για την επιλογή της να 
ζει το παρόν σαν να είναι η 

τελευταία της μέρα.

Οικογενειακά 
δράματα

Ξεχωρίζει για το κομψό και μοντέρνο της στυλ και δεν 
συμμορφώνεται σε στερεότυπα ηλικίας. Έχει στενή 
σχέση με τον δημιουργό της Louis Vuitton, Nicolas 

Ghesquière, που τον θαυμάζει και ο οποίος σχεδιάζει 
προσωπικά πολλά από τα ρούχα της. Αγαπάει 

επίσης,  τον Karl Lagerfeld, τον Olivier 
Rousteing και τον Alexandre Vauthier.

Πρέσβειρα γαλλικής 
φινέτσας

«Έπρεπε 
να το ζήσω»

ΣΤΟ ΜΥΑΛΟ 
ΤΗΣ ΜΠΡΙΖΙΤ 
ΜΑΚΡΟΝ



}

}

Τρία άρθρα για τρία 
διαφορετικά ζητήματα. 
Τρεις υπογραφές, με 
τρεις διαφορετικές  

προσεγγίσεις. Θέσεις. 
Απόψεις. Ανάλυση. 

Πλουραλισμός 
στην ipaper
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ΑΠΟΨΕΙΣ

H πείνα 
ως όπλο πολέμου 

Η έκθεση φωτίζει την αλυσιδωτή αντίδραση που 
πυροδοτείται  από τη μείωση των επισιτιστικών 
αποθεμάτων και φτάνει έως την καταστροφή γε-
ωργικών υποδομών και συστημάτων υγιεινής, 
καταλήγοντας σε μια βαθιά, οδυνηρή κρίση υπο-
σιτισμού. Αναδεικνύει με σαφήνεια την άμεση 
σύνδεση ανάμεσα στην αύξηση των περιστατικών 
υποσιτισμού και στη δραματική μείωση της αν-
θρωπιστικής βοήθειας που εισέρχεται στα παλαι-
στινιακά εδάφη: μέσα σε μόλις δεκαοκτώ μήνες, 
ο οξύς υποσιτισμός στη Γάζα εκτινάχθηκε σε επί-
πεδα αντίστοιχα με εκείνα που καταγράφονται σε 
περιοχές που βιώνουν δεκαετίες βαθιάς ανθρωπι-
στικής εγκατάλειψης. Τα στατιστικά αυτά δεν είναι 
απλώς αριθμοί. Αντιστοιχούν σε παιδιά, οικογένει-
ες, ολόκληρες κοινότητες που δίνουν καθημερινή 
μάχη για το αυτονόητο: την επιβίωση.
Τον Απρίλιο του 2025 ένα στα τέσσερα παιδιά και μία 
στις πέντε εγκύους ή θηλάζουσες, μεταξύ αυτών που εξε-
τάστηκαν από τις ομάδες μας, βρισκόταν ήδη στο όριο ή 
είχε ξεπεράσει το σημείο του οξέος υποσιτισμού.

Όλα τα παραπάνω έρχονται να προστεθούν στις ανα-
φορές των διεθνών οργανισμών για την εφιαλτική πραγ-

ματικότητα που εκτυλίσσεται στη Γάζα. Και, με έναν τρό-
πο σχεδόν τραγικά προβλέψιμο, μοιάζουν να αποτελούν 
το αναπόφευκτο επακόλουθο μιας ανθρωπιστικής κατα-
στροφής που βαθαίνει μέρα με τη μέρα.

Η ουσία της έκθεσης όμως, περισσότερο και από τη 
φρίκη που περιγράφει, είναι εξόχως ανησυχητική.

Όχι τόσο γιατί τεκμαίρει με αδιάσειστα στοιχεία μια 
ακόμα πτυχή του διαρκούς εγκλήματος στη Γάζα. Ούτε 
μόνο γιατί αναδεικνύει με σοκαριστική καθαρότητα, τι 
σημαίνει να είσαι παιδί εκεί σήμερα.

Αλλά γιατί αποκαλύπτει μια νέα τακτική απέναντι 

στον άμαχο πληθυσμό. Τη συστηματική χρησιμοποίη-
ση της πείνας ως όπλο πολέμου. Έναν ύπουλο, βάναυ-
σο "αθόρυβο" αλλά αποτελεσματικό μηχανισμό κατα-
στολής αλλά και εξόντωσης. Που πραγματοποιείται όχι 
μέσα σε ένα χάος πολέμου αλλά με έναν μεθοδικό και 
συστηματικό τρόπο. Και από ένα κράτος που διεκδικεί 
δάφνες νεωτερικότητας, συχνά αναφερόμενο ως "η μο-
ναδική δημοκρατία στη Μέση Ανατολή", ενώ φροντίζει 
με εμφατικό τρόπο να παραβιάζει κάθε πτυχή του Διε-
θνούς Ανθρωπιστικού Δικαίου.

Η Γάζα σήμερα αποτελεί μια μαύρη τρύπα στην ίδια 
την ιστορία του ανθρώπινου πολιτισμού. Και αυτό δεν 
έχει να κάνει με τον ποιον συμπαθείς και ποιον καταδι-
κάζεις.

Δεν έχει να κάνει καν με τις επιθέσεις και τις βιαιο-
πραγίες. Με τις πολιτικές ευθύνες και πιθανές ιστορικές 
αντιστοιχίσεις  

Δεν πρόκειται απλώς για μια ακόμα ανθρωπιστική 
καταστροφή.

Είναι πάνω από όλα κρίση ανθρωπιάς και ηθικής 
αποτυχίας. Μέσα από το πρίσμα της -πάντα αμφιλεγό-
μενης- «σωστής πλευράς» της Ιστορίας — από την οποία 
κρίνεται, τελικά, η ίδια η ψυχή της ανθρωπότητας.

Tου Νικήτα Κανάκη  
Αντιπρόεδρος "ΓΙΑΤΡΟΙ ΤΟΥ ΚΟΣΜΟΥ"

Brain regain: Το επόμενο 
μεγάλο στοίχημα  

Αντίστοιχα, τον Απρί-
λιο οι απασχολού-
μενοι ανήλθαν σε 
4.313.817 σημειώ-
νοντας αύξηση κατά 
24.554 άτομα σε σχέ-
ση με τον ίδιο μήνα 
του 2024, ενώ οι άνερ-
γοι ήταν 391.263, λι-
γότεροι  κατά 128.525 
άτομα σε σχέση με τον 
Απρίλιο του προηγού-
μενου έτους. 
Άρα, το ποσοστό της ανεργίας έχει γυρί-
σει σε προ κρίσης επίπεδα, ενώ στη μνη-
μονιακή περίοδο έφτασε μέχρι και 28%. 

Πλέον ένα από τα επόμενα μεγάλα 
στοιχήματα της κυβέρνησης, αλλά και 
όλης της χώρας είναι η επιτυχία του brain 
regain, δηλαδή της επιστροφής των εγκε-
φάλων που ειδικά κατά τα γκρίζα χρόνια 
μετά τη χρεοκοπία του 2010 αναζήτησαν 
καλύτερη τύχη στο εξωτερικό. 

Οι προσπάθειες της ηγεσίας του 
υπουργείου Εργασίας προς αυτή την 

κατεύθυνση είναι συνε-
χείς. Ενδεικτικά, το πε-
ρασμένο Σάββατο  (31 
Μαΐου) πραγματοποι-
ήθηκε νέα εκδήλωση 
στη Στουτγκάρδη στο 
πλαίσιο του “Rebrain 
Greece”, στην οποία πά-
νω από 30 ελληνικές 
επιχειρήσεις προσέφε-
ραν θέσεις εργασίας για 
τον επαναπατρισμό Ελ-

λήνων.  Ανάλογες εκδηλώσεις είχαν 
πραγματοποιηθεί στο  Άμστερνταμ, το 
Λονδίνο και το Ντίσελντορφ, με μεγά-
λη συμμετοχή και  ενθαρρυντικά απο-
τελέσματα. 

Επίσης, η κυβέρνηση έχει θεσπίσει 
φορολογικά κίνητρα για όσους αποφα-
σίσουν να επιστρέψουν στην πατρίδα. 
Πάντως, εκτιμώ ότι καθοριστικός πα-
ράγοντας, για την προσέλκυση στελε-
χών του εξωτερικού, είναι οι δελεαστι-
κές προσφορές  υψηλότερων αμοιβών 
από τα επίπεδα της ελληνικής αγοράς.

Tου Δημήτρη Κυριακόπουλου
Δημοσιογράφος iPaper

*

Η έκθεση των Γιατρών του Κόσμου που δημοσιεύθηκε πρόσφατα αναφορικά με τον υποσιτισμό 
σε παιδιά και εγκύους στην Γάζα βασισμένη στα νέα στοιχεία των ιατρείων τους στην 

μαρτυρική λωρίδα είναι αποκαλυπτική. 

Οι ειδήσεις από το μέτωπο της ανεργίας είναι θετικές. 
Σύμφωνα με τα τελευταία  στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ το 
ποσοστό ανεργίας τον Απρίλιο του 2025 ανήλθε σε 

8,3% έναντι 10,8% τον Απρίλιο του 2024 και 8,9% τον 
Μάρτιο του 2025. 

Συχνά λέμε πως υπάρχουν δυο Ελλάδες. 10 εκατομμύρια 
εντός συνόρων και ακόμη δέκα εκτός αυτών.

Η ελληνική γλώσσα 
σε νέες περιπέτειες 

Στην πραγματικότη-
τα, δεν έχουμε κανέ-
να επίσημο δεδομένο 
που να δικαιολογεί 
αυτήν τη βεβαιότητα 
για το μέγεθος της ελ-
ληνικής διασποράς.
Όπως βεβαίως, δεν 
έχουμε κανένα επίση-
μο δεδομένο που να 
πιστοποιεί πως όσοι 
διαβιούν εκτός Ελλά-
δος «αισθάνονται περισσότερο Έλλη-
νες από τους Έλληνες». Αγαπημένη 
φράση, αλλά όχι πάντοτε αληθινή.

Βρέθηκα τις προηγούμενες ημέρες 
στη Βοστώνη, στο 11ο διεθνές θερινό 
πανεπιστήμιο, που είχε ως θέμα την 
γλώσσα, τον πολιτισμό και τα ομογε-
νειακά ΜΜΕ. Συνάντησα ανθρώπους 
που δεν πήγαν ποτέ σε ελληνικό σχο-
λείο – αφού στον τόπο τους η ελληνι-
κή πολιτεία δεν φρόντισε να ιδρύσει-  
όμως μιλάνε ορθότερα την ελληνική 
γλώσσα από εμάς. Μια Ελλάδα μόνοι 

τους αυτοί οι ήρω-
ες της διασποράς.

Άκουσα όμως 
και σκληρές αλή-
θειες. Πως υπάρ-
χουν ομογενείς 
που ούτε θέλουν να 
ακούνε για τη χώ-
ρα και τη γλώσσα. 
Πως είναι ακριβό 
σπορ να μαθαίνεις 
μια γλώσσα που 

σου είναι άχρηστη. Πως πολλοί ομογε-
νείς και μη, που εκδηλώνουν ενδιαφέ-
ρον να μάθουν την γλώσσα, «τρώνε πόρ-
τα» από Προξενία μας, καθώς «γέμισαν 
τα τμήματα». 

«Κάποιοι στα αλήθεια μισούν την Ελ-
λάδα», μου είπε ψιθυριστά μια γυναίκα 
από το Γιοχάνεσμπουργκ. Και αναρωτή-
θηκα, ποιοι τη μισούν περισσότερο οι απ’ 
έξω ή οι από μέσα; Αυτοί που νιώθουν 
ξένοι ή εκείνοι που δεν φρόντισαν -δεκα-
ετίες τώρα- να τους εμπνεύσουν και τους 
άφησαν να γίνουν «ξένο σώμα»;

Tου Κώστα Λασκαράτου  
Διευθυντής Today Press



}

}*Η στροφή προς την 
προσέλκυση Ελλήνων 

του εξωτερικού 
φαίνεται να οφείλεται 

περισσότερο στην 
έλλειψη υποψηφίων 

εντός της χώρας, παρά 
στην αναγνώριση 

των προσόντων, των 
διεθνών εμπειριών 

ή των πιθανών 
πλεονεκτημάτων που 
μπορεί να φέρνουν οι 

επαναπατριζόμενοι
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Οι τάσεις, τι ζητούν οι επιχειρήσεις και ποια είναι 
τα βασικά κριτήρια προσλήψεων

ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ 
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ

ΑΚΤΙΝΟΓΡΑΦΙΑ ΤΗΣ ΑΓΟΡΑΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Με τη χώρα μας να έχει κερδίσει 
σε μεγάλο βαθμό τον… πόλεμο της 
ανεργίας, η οποία  σύμφωνα με τα 
τελευταία στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ τον 
Απρίλιο έπεσε στο 8,3%, ενώ  κατά 
τη μνημονιακή περίοδο ήταν μέχρι 
και 28%, η αγορά εργασίας έχει ει-
σέλθει σε φάση νέων προκλήσεων 
και σημαντικών εξελίξεων. 

Στο επίκεντρο βρίσκονται πλέον 
ζητήματα, όπως οι απαιτούμενες  δε-
ξιότητες και καταρτίσεις στις νέες συν-
θήκες, η προσέλκυση ταλέντων, η 
βελτίωση των αμοιβών που συνδέε-
ται με την ποιοτική αναβάθμιση του 
ανθρώπινου δυναμικού, η… εισβολή 
της τεχνητής νοημοσύνης. 

Σε αυτό το περίπλοκο περιβάλλον, 
έρευνα της Adecco και του Ελληνικού 
Παρατηρητηρίου  του London School 
of Economics, επιχείρησε να ακτινο-
γραφήσει την αγορά εργασίας και να 
προσεγγίσει κρίσιμα ερωτήματα της 
περιόδου. 

Σύμφωνα με την έρευνα, η  πλει-
ονότητα των επιχειρήσεων βρίσκεται 
σήμερα σε αναζήτηση εργατικού δυ-
ναμικού, αντικατοπτρίζοντας τη γενι-
κότερη κινητικότητα και την αναπτυ-
ξιακή δυναμική της αγοράς εργασίας. 
Συγκεκριμένα, το 70% δηλώνει ότι 

αναζητά προσωπικό, ποσοστό που 
δείχνει συγχρόνως αυξημένη ζήτηση 
για εργασία και πρόθεση επέκτασης 
των δραστηριοτήτων τους. 

Παράλληλα, το 57% αναμένει αύ-
ξηση του εργατικού δυναμικού τους 
εντός του έτους κι ένδειξη θετικών 
προσδοκιών για το οικονομικό τους 
μέλλον. Τέλος, περισσότερες από τις 
μισές επιχειρήσεις δεν θεωρούν τις 
τρέχουσες οικονομικές συνθήκες ως 
εμπόδιο στην επέκτασή τους, κάτι που 
φανερώνει εμπιστοσύνη στο οικονο-
μικό περιβάλλον και στις δυνατότητες 
περαιτέρω ανάπτυξης. 

Άλλα σημαντικά ευρήματα της 
έρευνας της Adecco σε ελληνικές επι-
χειρήσεις είναι τα ακόλουθα: 

Μεγάλοι οργανισμοί:  
Αρωγοί επένδυσης στο  
ανθρώπινο δυναμικό
Οι μεγαλύτεροι οργανισμοί επενδύ-
ουν ενεργά στην πρόσληψη νέων ερ-
γαζομένων και στην εκπαίδευσή τους, 
ενισχύοντας έτσι τον ρόλο τους ως βα-
σικοί πυλώνες εισόδου στην αγορά ερ-
γασίας. Οι μεγάλες, εξωστρεφείς επι-
χειρήσεις αναζητούν προσωπικό αυτή 
την περίοδο σε ποσοστό που φτάνει το 
92%. Στις πολύ μικρές επιχειρήσεις το 
αντίστοιχο ποσοστό περιορίζεται στο 
42%. Παράλληλα, οι μεγάλες επιχει-
ρήσεις προσφέρουν και πιο ολοκλη-
ρωμένα προγράμματα κατάρτισης: το 
75% αυτών αξιοποιούν επίσημα εκπαι-
δευτικά προγράμματα για την ανάπτυ-
ξη δεξιοτήτων, έναντι 50% στις μικρές 
και μεσαίες επιχειρήσεις.

Ποιους  εργαζομένους 
επιλέγουν κυρίως οι μικρές 
επιχειρήσεις 
Η είσοδος νέων εργαζομένων χω-
ρίς προηγούμενη εμπειρία στην αγο-
ρά εργασίας πραγματοποιείται κυρί-
ως μέσω μεγάλων οργανισμών, που 
διαθέτουν τις δομές και τους πόρους 
για να επενδύσουν στην ανάπτυξη αν-
θρώπινου δυναμικού. Ωστόσο, δια-
φαίνεται μια σημαντική πρόκληση: 
ενώ η ελληνική οικονομία κυριαρχεί-
ται από μικρές και πολύ μικρές επι-
χειρήσεις, οι ίδιες προσλαμβάνουν σε 
πολύ μεγάλο ποσοστό αποκλειστικά 
άτομα με εμπειρία. Συγκεκριμένα, το 
46% των πολύ μικρών επιχειρήσεων 
δηλώνει ότι απασχολεί μόνο εργαζό-
μενους με προϋπηρεσία, την ώρα που 
το αντίστοιχο ποσοστό για τις πολύ με-
γάλες επιχειρήσεις είναι μόλις 16%, 
φανερώνοντας τη δυσκολία ένταξης 
νέων στην αγορά εργασίας μέσω των 
μικρών επιχειρήσεων, παρά την αριθ-
μητική υπεροχή τους στην οικονομική 
δραστηριότητα.

Η εργασιακή εμπειρία 
καθορίζει τις προσλήψεις 
Η εργασιακή εμπειρία, και ιδιαίτε-
ρα η συνάφειά της με τη θέση, αποτε-
λεί και παραμένει ο πιο καθοριστικός 
παράγοντας στις αποφάσεις πρόσλη-
ψης των εργοδοτών. Η προϋπηρεσία 
δείχνει να επισκιάζει άλλα σημαντι-
κά χαρακτηριστικά, όπως η συνάφεια 
των σπουδών ή ακόμη και κρίσιμες 
αναλυτικές και κοινωνικές δεξιότη-

τες, που όμως θεωρούνται απαραίτητες 
για τη συντριπτική πλειονότητα των θέ-
σεων εργασίας. Το στοιχείο αυτό ανα-
δεικνύει την πρόκληση που αντιμετω-
πίζουν οι νέοι ή οι επαγγελματίες που 
μετακινούνται σε διαφορετικό πεδίο 
απασχόλησης.

Μειώνεται η επίδραση 
φύλου και εθνικότητας 
στις προσλήψεις 
Εξωγενή χαρακτηριστικά όπως το φύ-
λο και η εθνικότητα – τα οποία σε άλ-
λες περιπτώσεις ενδέχεται να οδηγούν 
σε στατιστικές διακρίσεις – δεν φαίνε-
ται να επηρεάζουν ουσιαστικά τις απο-
φάσεις πρόσληψης. Αντιθέτως, η ηλι-
κία εξακολουθεί να διαδραματίζει έναν 
έστω και περιορισμένο ρόλο στη διαδι-
κασία επιλογής προσωπικού, γεγονός 
που αναδεικνύει μια ήπια αλλά υπαρ-
κτή προκατάληψη έναντι συγκεκριμέ-
νων ηλικιακών ομάδων.

Επαναπατρισμός 
στελεχών 
Σε ό,τι αφορά τον επαναπατρισμό ταλέ-
ντων από το εξωτερικό (brain regain), 
η εργασιακή εμπειρία στο εξωτερικό 
δεν αποτιμάται ιδιαίτερα θετικά από 
την πλευρά των εργοδοτών. Η στρο-
φή προς την προσέλκυση Ελλήνων του 
εξωτερικού φαίνεται να οφείλεται πε-
ρισσότερο στην έλλειψη υποψηφίων 
εντός της χώρας, παρά στην αναγνώρι-
ση των προσόντων, των διεθνών εμπει-
ριών ή των πιθανών πλεονεκτημάτων 
που μπορεί να φέρνουν οι επαναπατρι-

ζόμενοι (όπως δίκτυα και διαφορετική 
νοοτροπία). Μόνο στις πολύ μεγάλες 
επιχειρήσεις, οι οποίες διαθέτουν τις 
απαραίτητες υποδομές και δυνατότητες 
υπάρχει ενδιαφέρον να προσελκύσουν 
εργατικό δυναμικό με διεθνές προφίλ.

Ανεπαρκής προετοιμασία 
για την ψηφιακή και πράσινη 
μετάβαση
Παρά τη διεθνή πίεση και τις στρατηγικές 
προτεραιότητες για ψηφιακή και πράσι-
νη μετάβαση, το 40% των επιχειρήσεων 
αναφέρει ότι η ψηφιακή μετάβαση, συ-
μπεριλαμβανομένης της τεχνητής νοη-
μοσύνης, δεν έχει οδηγήσει ούτε σε ανά-
γκη για νέες δεξιότητες ούτε σε απώλεια 
προσωπικού. Το αντίστοιχο ποσοστό για 
την πράσινη μετάβαση ανέρχεται στο 
70%, γεγονός που υποδηλώνει περιορι-
σμένη συνειδητοποίηση ή προσαρμογή 
στις απαιτήσεις του μετασχηματισμού. Το 
98% των επιχειρήσεων δηλώνει ότι πα-
ρέχει κάποια μορφή κατάρτισης στο προ-
σωπικό, τουλάχιστον περιστασιακά, μόνο 
μία στις τέσσερις δηλώνει ότι προσφέρει 
εκπαίδευση σχετική με την πράσινη ή 
ψηφιακή μετάβαση. 

Περιορισμένες ευκαιρίες 
μισθολογικής εξέλιξης 
Η ευρεία αποδοχή του κατώτατου μι-
σθού ως εργαλείου πολιτικής, όπως κα-
ταγράφεται στην έρευνα, δεν συνάδει 
με τη μισθολογική πολιτική που εφαρ-
μόζουν οι ίδιες οι επιχειρήσεις. Παρά 
τη θετική στάση απέναντι στον κατώτα-
το μισθό, η μεγάλη πλειοψηφία των επι-

χειρήσεων προσφέρει περιορισμένες 
ευκαιρίες μισθολογικής ανέλιξης, γεγο-
νός που περιορίζει τις δυνατότητες επαγ-
γελματικής προόδου των εργαζομένων. 
Επιπλέον, οι αμοιβές που προσφέρονται 
συνδέονται μόνο σε μικρό βαθμό με τα 
προσόντα των υποψηφίων, υποδηλώνο-
ντας ένα γενικότερο έλλειμμα σύνδεσης 
μεταξύ δεξιοτήτων και ανταμοιβής.

Αναγκαία  νέα στρατηγική  
δεξιοτήτων με επίκεντρο  
τη ζήτηση
Συμπερασματικά, όπως αναφέρεται, τα 
αποτελέσματα της έρευνας αναδεικνύ-
ουν μια σειρά από ζητήματα που έχουν 
να κάνουν με την ζήτηση, ανάπτυξη και 
αποτίμηση των δεξιοτήτων στην αγορά 
εργασίας της χώρας. Η έλλειψη δεξιοτή-
των, που συχνά προβάλλεται, συνδυάζε-
ται με μια εικόνα σχετικά περιορισμένης 
προσπάθειας κατάρτισης σε σύγχρο-
νες εξειδικεύσεις, χαμηλής αποτίμησης 
των γνώσεων εκπαίδευσης όπως η συ-
νάφεια σπουδών), χαμηλής ζήτησης για 
ταλέντα του εξωτερικού, και περιορισμέ-
νης οικονομικής αναγνώρισης των ικα-
νοτήτων των εργαζομένων/ σε ατομικό 
επίπεδο. 

Προσέλκυση ταλέντων 
Επίσης, σύμφωνα με την έρευνα HR 
Trends 2025 της Randstad  η προσέλ-
κυση ταλέντων αναδεικνύεται ως η 
σημαντικότερη πρόκληση για το αν-
θρώπινο δυναμικό, με το 56% των ερω-
τηθέντων  να την τοποθετεί στην κορυ-
φή των προτεραιοτήτων του.



}

}*Η κυβέρνηση κατάφερε 
να ξεπεράσει με γοργό 
ρυθμό δυσκολίες που 

με άλλους κυβερνώντες 
θα είχαν οδηγήσει σε 
κατάρρευση τον τόπο.
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«Νέα Δημοκρατία: Ελπίδα για την Πατρίδα»
Γιάννης Καλλιάνος: Βουλευτής ΝΔ Β3΄Νότιου Τομέα Αθηνών, Μαθηματικός-Μετεωρολόγος, Υποψήφιος Διδάκτορας ΕΚΠΑ σε θέματα Φυσικών Καταστροφών λόγω της Κλιματικής Κρίσης

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
ΜΑΡΘΑ 
ΛΕΚΚΑΚΟΥ

Πριν λίγες ημέρες συμπλη-
ρώθηκαν δύο χρόνια από τις 
εκλογές του Μαΐου 2023. Στις 
εκλογές του Ιουνίου που ακο-
λούθησαν, οι συμπολίτες και 
οι συμπολίτισσές μας εμπι-
στεύτηκαν ξανά τη Νέα Δημο-
κρατία και της έδωσαν ισχυρή 
λαϊκή εντολή για σχηματισμό 
αυτοδύναμης κυβέρνησης. 
Σήμερα, με πρωθυπουργό τον 
Κυριάκο Μητσοτάκη, η Νέα 
Δημοκρατία προχωρά δυνα-
μικά στην υλοποίηση του προ-
γράμματός της που αφορά τη 
δεύτερη τετραετία διακυβέρ-
νησής της.

Αξίζει να θυμόμαστε ότι κατά 
την τετραετία που πέρασε από το 
2019 έως το 2023 η κυβέρνηση 
οδήγησε μέσα από ποικίλες δυ-
σκολίες τη χώρα στον δρόμο της 
ανάπτυξης, με σεβασμό και ευαι-
σθησία ταυτόχρονα για την κοινω-
νία και τους πολίτες. Μια πανδη-
μία με παγκόσμιο αντίκτυπο, τα 
γεγονότα του 2020 σε Έβρο και 
Αιγαίο, ο πόλεμος στην Ουκρανία 
–ένας σκληρός και μακροχρόνι-
ος πόλεμος σε ευρωπαϊκό έδαφος 
που συμπαρέσυρε μαζί του το κό-
στος της ενέργειας– ήταν μερικές 
από αυτές τις δυσκολίες που βρή-
κε εκείνο το διάστημα στον δρόμο 
της η Νέα Δημοκρατία. 

Η κυβέρνηση κατάφερε να ξε-
περάσει με γοργό ρυθμό αυτές τις 
δυσκολίες που με άλλους κυβερ-
νώντες θα είχαν οδηγήσει σε κα-
τάρρευση τον τόπο. Κι όχι μόνον 
αυτό. Στην πρώτη κιόλας της θη-
τεία κατόρθωσε ο προϋπολογι-
σμός του 2023 να είναι ο πρώτος 
κρατικός προϋπολογισμός τα τε-
λευταία δώδεκα έτη που καταρτί-
στηκε εκτός του πλαισίου μνημο-
νιακής επιτήρησης ή ενισχυμένης 
εποπτείας. Η οικονομική ανά-
πτυξη συνδυάστηκε με πλήθος 
μέτρων για την κοινωνία. Επι-
στρεπτέα προκαταβολή, καλάθι 
νοικοκυριού, καλάθι σχολικών, 

προγράμματα «Εξοικονομώ», επι-
δότηση λογαριασμών ηλεκτρικού 
ρεύματος, γοργή μείωση της γρα-
φειοκρατίας με πλήθος δράσεων 
για ψηφιακό κράτος, προγράμμα-
τα ενίσχυσης ανέργων και εργα-
ζομένων, ανάπτυξη του e-ΕΦΚΑ 
με δραστική μείωση χρόνου από-
δοσης συντάξεων και τόσα άλ-
λα διευκόλυναν τους πολίτες και 
προχώρησαν μπροστά τον τόπο 
μας τα τελευταία χρόνια. 

Αξίζει να γνωρίζει κάθε ανα-
γνώστης και κάθε αναγνώστρια 
αυτού του άρθρου ότι η κυβέρ-
νηση της Νέας Δημοκρατίας κα-
τά την τετραετία 2019-2023 ήταν 
η πιο παραγωγική από τα μετα-
πολίτευση και μετά. Ψηφίστηκαν 
430 νομοσχέδια, εκ των οποίων 
τα 31 κατά τους πέντε πρώτους 
μήνες της θητείας της Νέας Δη-
μοκρατίας στην κυβέρνηση της 
χώρας από τον Ιούλιο του 2019. 
Για τη σύγκριση, επί κυβερνήσε-
ως ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ κατά το διά-
στημα 2015-2019 ψηφίστηκαν συ-
νολικά 290 νομοσχέδια.

Με τον ίδιο γοργό ρυθμό κι-
νείται η κυβέρνηση της Νέας Δη-
μοκρατίας με πρωθυπουργό τον 
Κυριάκο Μητσοτάκη και κατά τη 
δεύτερη τετραετία. Είναι ενδεικτι-
κό ότι κατά τους πέντε πρώτους 
μήνες από τις εκλογές του Ιουνί-
ου 2023 είχαν ήδη ψηφιστεί 35 
νομοσχέδια, αριθμός υψηλότερος 
των 31 νομοσχεδίων του 2019, 
και έως σήμερα, στο μέσον της 
δεύτερης τετραετίας, έχουν ψη-
φιστεί 160 νομοσχέδια που δεί-
χνει ότι η κυβέρνηση παράγει ση-
μαντικό έργο και το παράγει με 

ταχύτητα. 
Βέβαια, και κατά τη δεύτερη 

τετραετία δεν λείπουν οι δυσκο-
λίες. Δύο από τις σημαντικότερες 
είναι η καταστρεπτική και συχνή 
πλέον εκδήλωση των συνεπειών 
της κλιματικής κρίσης – ας θυμη-
θούμε το καλοκαίρι και το φθινό-
πωρο του 2023 και το κόστος των 
καταστροφών που άφησαν στο 
πέρασμά τους– και ένας ακόμα 
πόλεμος, αυτή τη φορά στην τα-
ραγμένη νοτιοανατολική Μεσό-
γειο και στην περιοχή της στρα-
τηγικής σε παγκόσμιο επίπεδο 
Διώρυγας του Σουέζ. Κι ακόμα, 
η υπογεννητικότητα που μετα-
τρέπει το δημογραφικό σε εθνικό 
μας πρόβλημα. Κι εδώ αξίζει να 
αναλογιστούμε πόσο ευθύνονται 
για την έξαρση αυτού του οξύ-
τατου προβλήματος που πλέον 
αντιμετωπίζουμε όλοι αυτοί που 
κινούμενοι μικροπολιτικά και χω-
ρίς σχέδιο διακυβέρνησης οδή-
γησαν την τετραετία 2015-2019 
τη χώρα στα capital controls, 
στην αναμονή στο ΑΤΜ για 20 
ευρώ, στην οικονομική απαξίω-
ση της ακίνητης περιουσίας, στα 
«ανοικτά σύνορα», πολιτικές επι-
λογές που ανάγκασαν εκατοντά-
δες χιλιάδες νέους και νέες μας 
στην καλύτερη τους ηλικία να ξε-
νιτευτούν και επί της ουσίας πολ-
λοί και πολλές να μην επαναπα-
τριστούν, μεγαλώνοντας πλέον σε 
ξένες χώρες τα παιδιά τους…

Παρά τις δυσκολίες αυτές, η 
επενδυτική βαθμίδα ανακτήθη-
κε, η Ελλάδα είναι πάλι στις αγο-
ρές, το ψηφιακό κράτος προχωρά 
ακόμα πιο γοργά βελτιώνοντας 

την καθημερινότητα των πολιτών 
και μειώνοντας ακόμα πιο πολύ τη 
γραφειοκρατία, κάθε δημοσιονο-
μικό πλεόνασμα επιστρέφει στην 
κοινωνία με μέτρα στήριξης, το δη-
μογραφικό είναι εκ των πρώτων 
στην κυβερνητική ατζέντα θεμά-
των προς αντιμετώπιση. 

Είναι ξεκάθαρο επομένως σε 
κάθε αντικειμενικό παρατηρητή 
ότι κατά τη δεύτερη τετραετία η 
κυβέρνηση δεν έχει βαρεθεί, δεν 
έχει κουραστεί, δεν έχει σταματή-
σει για να ξεκουραστεί. Υπηρετεί 
τον τόπο, με μπροστά της παρό-
ντα κάθε μέρα τον πρωθυπουργό.  
Ένα πρωθυπουργό αεικίνητο που 
γυρνά όλη τη χώρα και βρίσκεται 
κοντά στους πολίτες. Στην πρώ-
τη του επίσκεψη μετά τις εκλογές 
του 2019, ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης είχε δηλώσει από την Κάρπα-
θο όπου τότε βρέθηκε ότι κατά τη 
διάρκεια της πρωθυπουργίας του 
θα βρισκόταν συνέχεια στην Ελ-
ληνική περιφέρεια. Το τηρεί πά-
ντα απαρέγκλιτα και ευσυνείδητα. 

Δεν είναι επομένως υπερβο-
λική η θέση πως η Ελλάδα βαδί-
ζει σταθερά στον δρόμο της προό-
δου και κατά τη δεύτερη τετραετία 
διακυβέρνησης της Νέας Δημο-
κρατίας με πρωθυπουργό τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη. Και με αυτό το 
σκεπτικό, η τελευταία φράση αυ-
τού του άρθρου που ταυτόχρονα 
είναι και ο τίτλος του δεν είναι 
ουτοπική, δεν είναι εξωπραγμα-
τική, αλλά είναι απόλυτα βάσιμη 
και ρεαλιστική: Η κυβέρνηση της 
Νέας Δημοκρατίας αποτελεί Ελ-
πίδα για την Πατρίδα.
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Η ipaper αναδεικνύει 
κάθε εβδομάδα τις 
10 πιο σημαντικές 

ειδήσεις από τον κόσμο 
του επιχειρείν και 

"κυκλώνει" όλα όσα 
αξίζει να καταγραφούν.
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Η Eurobank ολοκλήρωσε με επιτυχία την 
τιμολόγηση της  πρώτης έκδοσης  ομολόγου 
(Additional Tier 1 Notes), ύψους 500 εκατ. ευρώ. 
Η συνολική ζήτηση έφτασε σχεδόν τα 4 δισ.  
δίνοντας την δυνατότητα να μειωθεί η απόδοση των 
τίτλων από 7.25% που ήταν η αρχική προσφορά, 
σε 6.625%. H συμμετοχή από ξένους επενδυτές 
αντιπροσωπεύει το 89% του βιβλίου, προερχόμενη 
κυρίως από το Ηνωμένο Βασίλειο και την Ιρλανδία 
(33%), τη Γαλλία (28%) και την Ιταλία (7%).

H AEGEAN κατέγραψε σημαντικές επιδόσεις στο 
εποχικά ασθενέστερο πρώτο τρίμηνο του 2025.  Η 
συνολική επιβατική κίνηση διαμορφώθηκε σε 3,1 
εκατ. επιβάτες, σημειώνοντας αύξηση 8% σε σχέση 
με την αντίστοιχη περίοδο του 2024, ενώ η κίνηση 
εξωτερικού κατέγραψε αύξηση 12%.  
Η επίδοση EBITDA (κέρδη προ φόρων, τόκων και 
αποσβέσεων) ανήλθε  σε €43,8 εκατ. και είναι η 
υψηλότερη που έχει επιτύχει η AEGEAN σε πρώτο 
τρίμηνο στην ιστορία της.

Στους πρωτοπόρους στη μείωση των εκπομπών 
αερίων του θερμοκηπίου συγκαταλέγεται ο όμιλος 
ΟΤΕ σύμφωνα με την έκδοση “Europe’s Climate 
Leaders 2025” των Financial Times, καθώς σημείωσε 
μείωση των εκπομπών CO2 κατά 83,9% το χρονικό 
διάστημα αξιολόγησης. Είναι η 3η συνεχόμενη 
χρονιά που ο ΟΤΕ συμπεριλαμβάνεται στη λίστα, 
ενώ είναι μία από τις μόλις 4 εταιρείες με έδρα την 
Ελλάδα. Ο ΟΤΕ βρίσκεται στη 10η θέση ανάμεσα σε 
22 εταιρείες του κλάδου των τηλεπικοινωνιών στην 
Ευρώπη.   

Η Eurobank, γίνεται η πρώτη τράπεζα στην 
Ελλάδα που διαθέτει το JPMorgan ELTIFs - Multi-
Alternatives Fund σε πελάτες Private Banking. Το 
προϊόν έχει μακροπρόθεσμο επενδυτικό ορίζοντα 
και, μέσα από τη στρατηγική επενδυτική του 
προσέγγιση, παρέχει στους πελάτες πρόσβαση σε 
ένα ευρύ φάσμα εναλλακτικών επενδύσεων, όπως: 
ιδιωτικά περιουσιακά στοιχεία, ακίνητα, private 
credit & private equity, καθώς και έργα υποδομών, 
μεταφορών και ναυτιλίας κ.ά..

Στα €1,62 δισ. έφτασαν οι ενοποιημένες καθαρές 
πωλήσεις της METRO AEBE για το 2024, 
αυξημένες κατά 1,9%. Τα My market Local 
κερδίζουν σταθερά το ενδιαφέρον νέων επενδυτών 
και παρουσιάζουν ικανοποιητική ανάπτυξη 
σύμφωνα με τους εταιρικούς στόχους. Το 2025 θα 
προστεθούν συνολικά 33 νέα καταστήματα στο 
δίκτυο της αλυσίδας και στο τέλος της χρονιάς τα 
My market Local θα είναι 70 συνολικά, εκ των 
οποίων τα 14 θα βρίσκονται στη Θεσσαλονίκη. 

 O όμιλος Φάις, ανακοίνωσε  νέα στρατηγική 
συνεργασία με τον εμβληματικό γαλλικό οίκο 
μόδας Chloé, σηματοδοτώντας το άνοιγμα 
της πρώτης monobrand boutique Chloé στην 
Ελλάδα. Το κατάστημα αναμένεται να ανοίξει 
στο εμβληματικό City Link, στο κέντρο της 
Αθήνας, κατά το δεύτερο εξάμηνο του 2025. Η νέα 
boutique θα αποτελέσει έναν χώρο αφιερωμένο 
στη θηλυκότητα και την υψηλή αισθητική, 
φιλοξενώντας τις συλλογές ready-to-wear, 
υποδημάτων και αξεσουάρ του οίκου. 

Η UniCredit προέβη στη σύναψη συναλλαγών 
χρηματοοικονομικών προϊόντων με επενδυτικές 
τράπεζες, που αφορούν στην απόκτηση ποσοστού 
9,7% στην Alpha Bank, αυξάνοντας έτσι τη 
συνολική της συμμετοχή σε περίπου 20%. Ο 
Βασίλης Ψάλτης, CEO του Alpha Group, δήλωσε: 
«Η αύξηση του ποσοστού συμμετοχής της UniCredit 
στην Alpha Bank  αποτελεί τη μεγαλύτερη άμεση 
επένδυση που πραγματοποιείται από μία εκ των 
κορυφαίων ευρωπαϊκών τραπεζών στον ελληνικό 
τραπεζικό κλάδο κατά την τελευταία 20ετία».

Τα ΕΛΤΑ και η Alpha Bank υπέγραψαν μνημόνιο 
για στρατηγική συνεργασία, η οποία θα στηρίξει 
την παροχή ολοκληρωμένων χρηματοοικονομικών 
υπηρεσιών μέσω του εκτεταμένου δικτύου των 1.100 
σημείων εξυπηρέτησης των ΕΛΤΑ σε ολόκληρη την 
Ελλάδα. Ο Γρηγόρης Σκλήκας, διευθύνων σύμβουλος 
των ΕΛΤΑ, δήλωσε: «Η συνεργασία με την Alpha Bank 
μας επιτρέπει να προσφέρουμε ένα πλήρες φάσμα 
σύγχρονων τραπεζικών υπηρεσιών στους πελάτες μας, 
συμβάλλοντας  στην οικονομική ευημερία περιοχών 
που διαχρονικά παραμένουν υποεξυπηρετούμενες». 

Η Protergia, αναπόσπαστο μέρος της METLEN, 
παρουσίασε  ένα νέο πρωτοποριακό προϊόν ρεύματος, 
το Protergia Picasso. Για πρώτη φορά στην ελληνική 
αγορά ενέργειας, οι καταναλωτές μπορούν να 
έχουν τον απόλυτο έλεγχο του προϋπολογισμού 
τους, επιλέγοντας και πληρώνοντας το ίδιο ποσό 
στο λογαριασμό τους κάθε μήνα, για έναν ολόκληρο 
χρόνο. Στο τέλος του 12μήνου θα γίνεται εκκαθάριση 
και είτε θα πιστώνεται η διαφορά, είτε θα γίνεται ο 
αντίστοιχος χρηματικός διακανονισμός βάσει της 
πραγματικής κατανάλωσης. 

Η Ελλάδα εδραιώνει τη θέση της ως κορυφαίος 
προορισμός στη διεθνή αγορά ναύλωσης 
πολυτελών σκαφών αναψυχής, κατακτώντας την 
πρώτη θέση παγκοσμίως για το 2024. Σύμφωνα 
με τα στοιχεία της RIGINOS Yachts, η χώρα 
μας διατηρεί σταθερά το ηγετικό της μερίδιο 
στην αγορά, αγγίζοντας το 26% των συνολικών 
ναυλώσεων, ποσοστό αντίστοιχο με εκείνο του 
2023. Ακολουθούν η Γαλλία, με μερίδιο που αγγίζει 
το 18%, η Ιταλία με 14% και η Κροατία με 13%.
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ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ  
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ερημικής σκόνης 

μέσω αριθμητικών 
μετεωρολογικών 

μοντέλων αντιμετωπίζει 
σημαντικές προκλήσεις, 

κυρίως λόγω της 
πολυπλοκότητας του 

φαινομένου.
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n  Πορτοκαλί ουρανός, ομιχλώδη τοπία 
ατμόσφαιρα αποπνικτική… Συζητάμε, γράφουμε, 
φωτογραφίζουμε τα απόκοσμα σκηνικά της 
αφρικανικής σκόνης..  Τι λένε όμως τα επιστημονικά 
δεδομένα; Έχει το φαινόμενο πραγματικά ενταθεί τα 
τελευταία χρόνια; Ρωτήσαμε, τον Βασίλη Αμοιρίδη 
επικεφαλής της ομάδας NOA-ReACT του Εθνικού 
Αστεροσκοπείου Αθηνών και του κόμβου AtmoHub 

Ο  ΒΑΣΙΛΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ ΣΤΗΝ IPAPER

Τι συμβαίνει με την 
αφρικανική σκόνη;

Η αίσθηση ότι επηρεαζόμαστε συχνό-
τερα και πιο έντονα από επεισόδια με-
ταφοράς ερημικής σκόνης τα τελευταία 
χρόνια σχετίζεται κατά πάσα πιθανότη-
τα με την αυξημένη παροχή πληροφο-
ριών και ενημέρωσης του κοινού σχε-
τικά με αυτά. Σύμφωνα με την ανάλυση 
δεδομένων της Υπηρεσίας για την Πα-
ρακολούθηση της Ατμόσφαιρας του Ευ-
ρωπαϊκού προγράμματος Copernicus 
(CAMS), στη Νότια Ελλάδα (την περι-
οχή που πλήττεται συχνότερα λόγω εγ-
γύτητας στην έρημο της Σαχάρα), δεν 
καταγράφεται κάποια στατιστικά σημα-
ντική αύξηση ή μείωση ούτε στη συχνό-
τητα, ούτε στην ένταση των επεισοδίων 
(βλ. Εικόνα 2).

  Ο βαθμός που επηρεάζεται η Αθή-
να από την αφρικανική σκόνη έχει 
σχέση με τη γεωμορφολογία ή το μι-
κροκλίμα της ;
Η Αθήνα είναι πιθανό να επηρεάζεται 
εντονότερα από την μεταφορά σκόνης 
λόγω της γεωμορφολογίας της, καθώς οι 
ορεινοί όγκοι που περιβάλλουν το λεκα-
νοπέδιο (Πάρνηθα, Πεντέλη, Υμηττός) 
παγιδεύουν τα αιωρούμενα σωματίδια 
σκόνης στην περιοχή. Το μικροκλίμα της 
πόλης, σε συνδυασμό με το φαινόμενο 
της αστικής θερμικής νησίδας, αυξάνουν 
τον χρόνο παραμονής της σκόνης στην 
ατμόσφαιρα και κάνουν πιο δυσχερείς 
τις ατμοσφαιρικές συνθήκες.
Λόγω του ότι η Αθήνα είναι η πολυπλη-
θέστερη πόλη της Ελλάδας, η σκόνη 
επηρεάζει άμεσα την καθημερινότητα 
εκατομμυρίων ανθρώπων, με τα επει-
σόδια μεταφοράς της να γίνονται ευ-

ρύτερα αντιληπτά, συμβάλλοντας στην 
εντύπωση ότι το φαινόμενο έχει εντα-
θεί. Η αυξημένη κάλυψη από τα Μέσα 
Μαζικής Ενημέρωσης και η πρόσβαση 
σε προγνωστικά εργαλεία - όπως για 
παράδειγμα το διαδικτυακό portal του 
AtmoHub - έχουν αυξήσει την κοινωνι-
κή ευαισθητοποίηση γύρω από το φαι-
νομενο.

 Πόσο νωρίς μπορούμε να προβλέ-
ψουμε ένα επεισόδιο αφρικανικής 
σκόνης και με πόση ακρίβεια; 
Η πρόγνωση της ερημικής σκόνης μέσω 
αριθμητικών μετεωρολογικών μοντέ-
λων αντιμετωπίζει σημαντικές προκλή-
σεις, κυρίως λόγω της πολυπλοκότητας 
του φαινομένου. Η εκπομπή και μεταφο-
ρά της σκόνης καθορίζεται κυρίως από 
τον άνεμο. Ωστόσο, η αιολική κυκλοφο-
ρία επηρεάζεται από φαινόμενα διαφό-
ρων κλιμάκων: από συνοπτικής κλίμα-
κας διαδικασίες (όπως τα μέτωπα ή οι 
αντικυκλώνες), μέχρι φαινόμενα μέσης 
κλίμακας που προκαλούνται από τοπι-
κά χαρακτηριστικά, όπως τα ορεινά πε-
ράσματα ή οι καταιγίδες. Συνεπώς, ένα 
επεισόδιο αφρικανικής σκόνης μπορεί 
να προβλεφθεί με ικανοποιητική ακρί-
βεια και επιχειρησιακή αξιοπιστία έως 
και 3 ημέρες πριν την εκδήλωσή του. Πέ-
ρα από αυτό το χρονικό όριο, η ακρίβεια 
μειώνεται σημαντικά. 

  Υπάρχουν δορυφορικά δεδομένα 
τα οποία να δείχνουν την πορεία της 
σκόνης και τα οποία ο πολίτης να 
μπορεί να δει κάπου; 
Υπάρχουν αρκετοί δορυφόροι με τη δυ-

νατότητα ανίχνευσης των επεισοδίων 
μεταφοράς ερημικής σκόνης. Ένας γε-
ωστατικός δορυφόρος, όπως για παρά-
δειγμα του Ευρωπαϊκού οργανισμού 
EUMETSAT, μπορεί να ανιχνεύσει την 
μεταφορά ερημικής σκόνης πάνω από τη 
Μεσόγειο λόγω της ικανότητάς του να πα-
ρακολουθεί αδιάλειπτα την περιοχή μας 
και επομένως να καταγράφει τις ατμο-
σφαιρικές μεταβολές που συντελούνται. 
Στην δορυφορική Εικόνα 3, βλέπουμε 
τη σκόνη που εμφανίζεται με ροζ χρώμα, 
ενώ τα σκούρα χρώματα αντιστοιχούν σε 
σύννεφα που καλύπτουν την Κρήτη, κρύ-
βοντας το φόρτο ερημικής σκόνης που 
επηρέασε το νησί. 

 Ποιες χρηστικές πληροφορίες πα-
ρέχει ο κόμβος AtmoHub; 
Το AtmoHub αποτελεί τον Κόμβο Πλη-
ροφόρησης για την ατμοσφαιρική σύστα-
ση στην Ελλάδα. Μέσω της διαδικτυα-
κής του πλατφόρμας (AtmoHub Portal) 
οι πολίτες μπορούν με εύκολο και εύχρη-
στο τρόπο να έχουν πρόσβαση σε αξιό-
πιστες προγνώσεις και δεδομένα ατμο-
σφαιρικής σύστασης για αέριους και 
σωματιδιακούς ρύπους, όπως αιωρού-
μενα σωματίδια, γύρη, καπνό από πυρ-
καγιές, ηφαιστειακή τέφρα και ερημι-
κή σκόνη. Ο κόμβος υποστηρίζεται από 
εξειδικευμένους επιστήμονες από τα με-
γαλύτερα πανεπιστήμια και ερευνητικά 
κέντρα της χώρας, συντονίζεται από την 
ομάδα NOA-ReACT του Εθνικού Αστε-
ροσκοπείου Αθηνών και χρηματοδοτείται 
από την Υπηρεσίας Παρακολούθησης της 
Ατμόσφαιρας CAMS-NCP του Ευρωπα-
ϊκού προγράμματος Copernicus.

 Τα τελευταία χρόνια έχουμε 
την αίσθηση ότι το φαινόμενο 
της αφρικανικής σκόνης  έχει 
γίνει εντονότερο. Τι λένε τα 
επιστημονικά δεδομένα; 
Σε παγκόσμιο επίπεδο, τα δορυ-
φορικά δεδομένα δεν μας δεί-
χνουν κάποια ξεκάθαρη τάση 
αύξησης ή μείωσης στις συγκε-
ντρώσεις ερημικής σκόνης. Σύμ-
φωνα με τη βάση δεδομένων 
LIVAS του Εθνικού Αστεροσκο-
πείου Αθηνών, για την περίοδο 
2007–2023, έχουν παρατηρηθεί 
μικρές τάσεις αύξησης και μείω-
σης στο οπτικό βάθος της σκόνης 
σε διαφορετικές γεωγραφικές 
περιοχές (Εικόνα 1). Ωστόσο, 
οι μεταβολές αυτές, παρόλο που 
μπορεί να υποδηλώνουν μικρές 
αυξομειώσεις ανά περιοχές, δεν 
συνδέονται ακόμα με σημαντικές 
αλλαγές στη συχνότητα και την 
ένταση του φαινομένου σε σχέ-
ση με την κλιματική αλλαγή.

 Επομένως που οφείλεται η 
αίσθηση ότι “πνιγόμαστε” 
στην αφρικανική σκόνη; Για-
τί όλοι βλέπουμε τα απόκο-
σμα τοπία με τον πορτοκαλί 
ουρανό...

Εικόνα 1: Ταση οπτικού βάθους ερημικής σκόνης (ποσότητα ανάλογη των συγκεντρώσεων) σε διάφορες 
περιοχές του πλανήτη από τον δορυφόρο CALIPSO, για την χρονική περίοδο 2007-2023.

Εικόνα 1: Δορυφορική εικόνα κατά την διάρκεια ενός επεισοδίου σκόνης στις 16 Μαΐου από τον Ευρωπαϊκό 
οργανισμό EUMETSAT.
 

Εικόνα 2: Οπτικό βάθος σκόνης: Τάση (κόκκινη γραμμή), μηνιαία (σκούρο κόκκινο) και ετήσια (πράσινο) 
διακύμανση στη Νότια Ελλάδα, όπως αποτυπώνεται από τα δεδομένα της Υπηρεσίας για την Παρακολούθηση 
της Ατμόσφαιρας του Ευρωπαϊκού προγράμματος Copernicus (CAMS-EAC4). 



}
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Τα παράπονά σας
στον δήμαρχο.
Πριν ακόμη και

από εκείνον, είμαστε 
έτοιμοι να τα 

ακούσουμε και να τα 
καταγράψουμε εμείς...
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Τους τρεις άξονες για την περαιτέρω διεύ-
ρυνση της αυτοδιοικητικής συνεργασίας της 
Περιφέρειας Αττικής και της πόλης της Σα-
γκάης επιβεβαίωσαν, σε κλίμα φιλίας, συνα-
ντίληψης και αμοιβαίου σεβασμού, ο Περιφε-
ρειάρχης Νίκος Χαρδαλιάς και ο Δήμαρχος 
της κινεζικής πόλης Γκονγκ Τζενγκ, κατά τη δι-
άρκεια της συνάντησής τους, με την οποία ολο-
κληρώθηκε η τριήμερη επίσκεψη του Περιφε-
ρειάρχη Αττικής στην Ανατολική Κίνα.

Πρόκειται για την τρίτη συνάντηση των δύο 
ανδρών σε διάστημα ενός έτους, μετά και την 
υπογραφή του Στρατηγικού Πλαισίου Συνερ-
γασίας που υπογράφθηκε τον Ιανουάριο στην 
Αθήνα μεταξύ του κ. Νίκου Χαρδαλιά και του 
κ. Γκονγκ Τζενγκ. Ειδικότερα, ο Περιφερειάρ-
χης Αττικής και ο Δήμαρχος της Σαγκάης επιβε-

βαίωσαν την ισχυρή τους βούληση για περαιτέ-
ρω συνέργειες στους τομείς των επενδύσεων, του 
εμπορίου και της επιχειρηματικότητας, της μητρο-
πολιτικής βιώσιμης ανάπτυξης, του τουρισμού, 
καθώς και των πολιτιστικών ανταλλαγών. 

«Από τον Ιανουάριο που υπογράψαμε το 
Στρατηγικό Πλαίσιο Συνεργασίας Αττικής – 
Σαγκάης θα τολμήσω να πω ότι έχει συντελε-
στεί μεγάλη πρόοδος σε μία σειρά από τομείς 
και μάλιστα σε μία δύσκολη χρονική συγκυ-
ρία με πολλαπλές κρίσεις και αλλαγές στο δι-
εθνές σκηνικό, σε γεωπολιτικό επίπεδο», δή-
λωσε ο κ. Χαρδαλιάς. Και πρόσθεσε: «Στόχος 
μας είναι, σε κάθε μας συνάντηση, να μετουσι-
ώνουμε τα σχέδιά μας σε πράξεις με απτά απο-
τελέσματα. Και αυτό ακριβώς θα συνεχίσουμε 
να κάνουμε».

Νίκος Χαρδαλιάς από Σαγκάη: «Χτίζουμε 
γέφυρες ανάπτυξης και ευημερίας με 
αμοιβαία οφέλη για τους λαούς μας»

Επίσκεψη Νίκου Χαρδαλιά στη Ζιανγκσού

«Η Μητροπολιτική 
Αττική έχει θέση στον 
παγκόσμιο χάρτη. 
Δεν ακολουθεί. 
Πρωτοπορεί, 
συνδέεται, ηγείται, 
ανοίγει νέους 
δρόμους»

«Θέλουμε να χτίζουμε σχέσεις που θα έχουν συνέχεια και πρωτί-
στως συνέπεια», υπογράμμισε ο κ. Χαρδαλιάς, προαναγγέλλοντας 
ότι στα τέλη Ιουνίου θα υπογραφεί στην Αθήνα Μνημόνιο Συνερ-
γασίας μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και της Επαρχίας της Ζιαν-
γσκού, στους τομείς των επενδύσεων και της επιχειρηματικότητας, 
της πράσινης μετάβασης και των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, 
της ναυτιλίας και της διαχείρισης λιμένων, του τουρισμού, καθώς και 

των πολιτιστικών – εκπαιδευτικών και επιστημονικών ανταλλαγών. 
Μάλιστα, το Μνημόνιο Συνεργασίας Αττικής – Ζιανγκσού έρ-

χεται ως συνέχεια του αντίστοιχου πολυεπίπεδου Στρατηγικού 
Πλαισίου Συνεργασίας που έχει ήδη συναφθεί μεταξύ της Περιφέ-
ρειας Αττικής και της επαρχίας της Σαγκάης στα τέλη Ιανουαρίου, 
κατά την επίσημη επίσκεψη στην Αθήνα του επικεφαλής της τοπικής 
δημοτικής διακυβέρνησης, Gong Zheng.

ΤΕΛΟΣ ΣΤΑ FAKE NEWS
Ανάρτηση έκανε ο Περιφερειάρχης Αττικής σχετικά με δη-
μοσιεύματα περί δήθεν εξαγοράς από την Περιφέρεια του τη-
λεοπτικού σταθμού Attica, βάζοντας τέλος στα fake news. Το 
κείμενο της ανάρτησης:

«Μνημεία απίστευτης γελοιότητας και κακοήθειας είναι 
τα δημοσιεύματα που με εμφανίζουν να αναλαμβάνω τάχα 
και… ρόλο καναλάρχη.

Η χυδαιότητα, το ψέμα και η σκόπιμη παραπληροφόρη-
ση ξεπέρασαν κάθε όριο.

Αλλά η λάσπη έχει ημερομηνία λήξης.
Οι συκοφάντες θα βρεθούν εκεί που τους αξίζει: ενώπι-

ον της Δικαιοσύνης, να αποδείξουν τους φαιδρούς ισχυρι-
σμούς τους.

Και επειδή κάποιοι από εμάς παίρνουμε στα σοβαρά τον 

θεσμικό μας ρόλο: δεν υπάρχει καμία περίπτωση η Περι-
φέρεια Αττικής να αγοράσει ή να λειτουργήσει το Attica ή 
οποιονδήποτε άλλο τηλεοπτικό σταθμό.

Η δουλειά μας είναι συγκεκριμένη και απαιτητική — και 
την κάνουμε με ευθύνη, όχι με γελοιότητες.

Καμία, μα καμία τέτοια «δραστηριότητα» δεν βρίσκεται 
στα σχέδιά μου. Ούτε τώρα. Ούτε ποτέ.»

«Η Περιφέρεια Αττικής ανοίγει νέους 
δρόμους εξωστρέφειας, επενδύοντας 
δυναμικά στον τουρισμό, τον 
πολιτισμό, την επιχειρηματικότητα, 
τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, την 
έρευνα και την εκπαίδευση» δήλωσε 
ο κ. Χαρδαλιάς στον χαιρετισμό που 
απηύθυνε στα εγκαίνια του περιπτέρου 
της Περιφέρειας Αττικής, η οποία 
συμμετέχει ως συνεκθέτης της εθνικής 
συμμετοχής που διοργανώνει ο ΕΟΤ. 

Όπως επεσήμανε, σταθερή 
βούληση της περιφερειακής 
αρχής είναι να ενισχυθούν και 
να διευρυνθούν οι στρατηγικές 
συνεργασίας τόσο με τη Σαγκάη, όσο 
και με άλλες τοπικές κυβερνήσεις 
της Κίνας. «Χτίζουμε ισχυρές 
αυτοδιοικητικές συμμαχίες που 
μετατρέπουν τη γνώση σε πρόοδο, 
τις επαφές σε ευκαιρίες και το σχέδιο 
σε πράξη. Η Μητροπολιτική Αττική 
έχει όραμα, φωνή και θέση στον 
παγκόσμιο χάρτη. Η Μητροπολιτική 
Αττική δεν ακολουθεί. Πρωτοπορεί, 
συνδέεται, ηγείται, ανοίγει νέους 
δρόμους», σημείωσε χαρακτηριστικά ο 
κ. Χαρδαλιάς.

Το Περίπτερο της Περιφέρειας 
επισκέφθηκε ο Γενικός Πρόξενος 
της Ελλάδας στη Σαγκάη Γεώργιος 
Παρθενίου, ενώ ιδιαίτερο ήταν 
το ενδιαφέρον που έδειξαν τα 
κινεζικά ΜΜΕ για τις συντεταγμένες 
προσπάθειες της Περιφέρειας 
Αττικής σχετικά με την υλοποίηση 
πολύπλευρων συνεργειών, με θετικά 
αποτελέσματα τόσο για τις τοπικές, όσο 
και για τις εθνικές οικονομίες των δύο 
χωρών.

Τη διαβεβαίωσή του ότι η Περιφέρεια 
Αττικής θα είναι ισχυρός σύμμαχος 
στην προσπάθεια της Ελληνικής 
Ομοσπονδίας Αθλητισμού Κωφών 
να διεκδικήσει την διοργάνωση των 
Ολυμπιακών Αγώνων Κωφών 2029 
στην Αττική, τόνισε ο Περιφερειάρχης 
Νίκος Χαρδαλιάς στο πλαίσιο της 
συνάντησης που είχε με τη διοίκηση 
της Ομοσπονδίας στο Διοικητήριο της 
Περιφέρειας.
“Είμαστε σταθερά στο πλευρό της 
ΕΟΑΚ και θέλουμε να μας θεωρήσετε 
ως τους πιο δυναμικούς αρωγούς στην 
προσπάθειά σας για να διοργανωθούν 
οι επόμενοι Ολυμπιακοί Αγώνες 
Κωφών για πρώτη φορά στη 
χώρας μας, στην πρωτεύουσα της 
Μητροπολιτικής Αττικής μας. Για εμάς, 
αυτός ο στόχος αποτελεί χρέος και 
τιμή” δήλωσε ο κ. Χαρδαλιάς

Στήριξη της Περιφέρειας 
στις προσπάθειες της 
Ελληνικής Ομοσπονδίας 
Αθλητισμού Κωφών 
για τη διοργάνωση των 
Ολυμπιακών Αγώνων 
Κωφών το 2029 στη 
Μητροπολιτική Αττική 

Τη σταθερή βούληση της περιφερειακής 
αρχής για την ενίσχυση των αθλητών με 
αναπηρία, υπογράμμισε ο Περιφερειάρχης 
Νίκος Χαρδαλιάς, κατά τη διάρκεια της 
συνάντησής του με τον Πρόεδρο της 
Εθνικής Ομοσπονδίας Ατόμων με Αναπηρία 
Κωνσταντίνο Σιάχο, στο Διοικητήριο της 
Περιφέρειας Αττικής.
Στο επίκεντρο της συζήτησης βρέθηκαν οι 
πρωτοβουλίες που μπορούν να αναληφθούν 
από κοινού και εξετάστηκαν οι δυνατότητες 
στήριξης από την Περιφέρεια των 
τριών Πανελληνίων Πρωταθλημάτων – 

Κολύμβησης, Επιτραπέζιας Αντισφαίρισης και 
Boccia – που διοργανώνει η Ομοσπονδία στην 
Αττική.

Συνάντηση του Περιφερειάρχη Αττικής 
με τη διοίκηση της ΕΟΑμεΑ



}
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Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα.
Κάθε Δευτέρα,
ειδήσεις και 

«πικάντικα» νέα από 
όλες τις Περιφέρειες 

της χώρας.
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Ανάδειξη της Περιφέρειας 
Ανατολικής Μακεδονίας 
και Θράκης ως 
επιχειρηματικού κόμβου 
στο πλαίσιο 
του προγράμματος 
Synergassia

Ο Σαρωνικός αλλάζει πρόσωπο …
Η Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και Εξωτερικού 
Εμπορίου Α.Ε. (Enterprise Greece) σε συνεργασία με 
την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης 
(ΠΑΜΘ) και την Ένωση Οικονομικών και Εμπορικών 
Ακολούθων Ξένων Πρεσβειών στην Ελλάδα (ECDC), 
διοργάνωσε τριήμερη επιχειρηματική αποστολή στην 
Περιφέρεια από τις 21 έως τις 23 Μαΐου 2025, στο 
πλαίσιο του προγράμματος Synergassia.

Το πρόγραμμα Synergassia αποτελεί μια εμβληματική 
πρωτοβουλία της Enterprise Greece, που υλοποιείται 
εδώ και δύο δεκαετίες, με στόχο την ενίσχυση της 
εξωστρέφειας των ελληνικών Περιφερειών και τη 
διασύνδεσή τους με τη διεθνή επιχειρηματική κοινότητα. 
Μέσα από στοχευμένες δράσεις, το πρόγραμμα 
αναδεικνύει τα συγκριτικά τους πλεονεκτήματα και 
ενισχύει τη διεθνή τους εικόνα ως αναδυόμενων 
επιχειρηματικών κόμβων με προστιθέμενη αξία σε 
επιλεγμένους και στρατηγικής σημασίας, για την τοπική 
οικονομία και όχι μόνο, κλάδους.

Κεντρικό άξονα του προγράμματος αποτελεί η 
διοργάνωση επιτόπιων αποστολών σε ελληνικές 
Περιφέρειες, που διοργανώνονται σε συνεργασία με την 
εκάστοτε Περιφέρεια και την ECDC.

Ο Δήμαρχος Σαρωνικού Δημήτρης 
Παπαχρήστου, συμμετείχε ως ομιλη-
τής σε δύο κορυφαία πάνελ της Green 
Expo  για τη διαχείριση απορριμμάτων 
& την ανακύκλωση και για την ηλε-
κτροκίνηση, δύο πεδία όπου ο Σαρω-
νικός ήδη εφαρμόζει λύσεις με μετρή-
σιμο αποτύπωμα.

Μίλησε ζωντανά και στο ραδιόφω-
νο των Παραπολιτικών, μεταφέροντας 
το μήνυμα μιας αυτοδιοίκησης που 
σχεδιάζει, τολμά και υλοποιεί. «Ο Δή-
μος Σαρωνικού έχει φωνή, σχέδιο και 
παρουσία. Δεν περιμένει τις αλλαγές 
τις προκαλεί».

Τέλος, ο Δημήτρης Παπαχρή-
στου σε σχετική ανάρτηση του στο 
Facebook ευχαρίστησε την ομάδα του 

που, όπως σημείωσε, «εργάζεται κά-
θε μέρα με πάθος και πίστη στις αξί-
ες που πρεσβεύουμε. Μαζί, αποδει-

κνύουμε ότι ο Σαρωνικός μπορεί και 
θα είναι πρωταγωνιστής στην Ελλά-
δα του αύριο».

Ο Δήμος Θεσσαλονίκης και 
η Ά  Δημοτική Κοινότητα 
γιορτάζει την Παγκόσμια Ημέρα 
Περιβάλλοντος (5 Ιουνίου 2025) 
διοργανώνοντας εσπερίδα με τίτλο 
«Μνημεία της φύσης στο κέντρο 
της πόλης Προοπτικές για τοπική 
ανάπτυξη και ανθεκτικότητα στη 
σύγχρονη εποχή» σε συνεργασία 
με το ΔΠΜΣ Τουρισμός & Τοπική 
Ανάπτυξη του Α.Π.Θ., γιατί τα 
πράσινα μνημεία συμβάλουν 
καθοριστικά στην ανάπτυξη και 
την ανθεκτικότητα των πόλεων!
Η εκδήλωση θα πραγματοποιηθεί 
σήμερα, Δευτέρα 2 Ιουνίου 
2025, στις 18:00, στην Κεντρική 
Δημοτική Βιβλιοθήκη 
Θεσσαλονίκης ( Εθνικής Αμύνης 
27). Η είσοδος είναι δωρεάν.

Ο Δήμος Βάρης Βούλας 
Βουλιαγμένης μέσα από 
μια ζωντανή, αισιόδοξη και 
ανθρώπινη παρουσία στους 
δρόμους της πόλης προχώρησε 
σε μία δράση ευαισθητοποίησης 
ζωτικής σημασίας. Εθελοντές και 
υπάλληλοι του Δήμου ένωσαν 
τις δυνάμεις τους για να στείλουν 
ένα ηχηρό μήνυμα: Δώσε αίμα. 
Δώσε ζωή!

Τη σημασία και τις αναπτυξιακές δυνατότητες του 
πρωτογενούς τομέα και της αγροδιατροφής ανέδει-
ξε ο Περιφερειάρχης Κρήτης, Σταύρος Αρναουτά-
κης, κατά την έναρξη της 6ης Αγροτικής Έκθεσης 
Ιεράπετρας, μια διοργάνωση που στηρίζει η Περι-
φέρεια Κρήτης μαζί με το Επιμελητήριο Λασιθίου, 
το Δήμο Ιεράπετρας και αναπτυξιακούς φορείς. 

«Η Περιφέρεια Κρήτης είναι πάντα δίπλα στον 
πρωτογενή τομέα για ν’ αναδεικνύουμε την ποιότη-
τα των τοπικών προϊόντων, να διεκδικούμε πόρους 
για τους αγρότες μας και όλοι μαζί να συνεργαζόμα-
στε για να προωθούνται τα εξαίρετα προϊόντα στις 
αγορές της Ελλάδας και του εξωτερικού», δήλωσε 

ο Περιφερειάρχης Κρήτης. Όπως υπογράμμισε, η 
Έκθεση επιβεβαιώνει την πεποίθηση πως «ο πρω-
τογενής τομέας κατακτά τη θέση που του αξίζει», ιδι-
αίτερα όταν αναδεικνύονται τα συγκριτικά πλεονε-
κτήματα του τόπου, ενισχύεται η εξωστρέφεια και 
ενσωματώνονται η καινοτομία και η πράσινη οικο-
νομία στη γεωργική παραγωγή. 

Ο Σταύρος Αρναουτάκης, χαιρετίζοντας την 
έναρξη της έκθεσης τόνισε ότι η αγροδιατροφή μπο-
ρεί να προσδώσει σημαντική προστιθέμενη αξία 
όχι μόνο στον τομέα της παραγωγής, αλλά και σε 
επιπλέον κλάδους, όπως ο τουρισμός, η μεταποίη-
ση, η έρευνα και η καινοτομία. 

Η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης συνε-
χίζει τη δέσμευσή της για την προστασία και την ανάδειξη 
της πολιτιστικής μας κληρονομιάς, προχωρώντας στη χρη-
ματοδότηση της Β’ φάσης αποκατάστασης και ανάδειξης 
του Αρχαίου Θεάτρου της Θάσου. Με απόφαση που υπέ-
γραψε ο Περιφερειάρχης κ. Χριστόδουλος Τοψίδης, το έρ-
γο ενισχύεται με το ποσό των 2.500.000 ευρώ, στο πλαίσιο 
συγχρηματοδότησης από την Ευρωπαϊκή Ένωση μέσω του 
Ευρωπαϊκού Ταμείου Περιφερειακής Ανάπτυξης.

«Η προστασία των αρχαίων μνημείων είναι μια υπο-
χρέωση απέναντι στην παγκόσμια κοινότητα που ανα-
γνωρίζει τη χώρα μας ως το λίκνο του παγκόσμιου πο-
λιτισμού. Η αποκατάσταση του Αρχαίου Θεάτρου της 
Θάσου αποτελεί ταυτόχρονα μια αναπτυξιακή επένδυ-
ση, ενισχύοντας την πολιτιστική ταυτότητα και τον τουρι-
στικό χαρακτήρα του νησιού», δήλωσε ο Περιφερειάρ-
χης ΑΜΘ κ. Χριστόδουλος Τοψίδης μετά την υπογραφή 
της απόφασης.

Συνεχίζεται η Αποκατάσταση 
του Αρχαίου Θεάτρου Θάσου 

Ο Αντιπεριφερειάρχης Λασιθίου Γιάννης Αν-
δρουλάκης, συνοδευόμενος από την εντεταλμένη 
περιφερειακή σύμβουλο πολιτισμού Ελένη Βλάσ-
ση, την διευθύντρια της Διεύθυνσης Τεχνικών Έρ-
γων της Περιφερειακής Ενότητας Λασιθίου Μαρία 
Γεροντή, τον προϊστάμενο του Τμήματος Δομών 
Περιβάλλοντος Γιώργο Πάγκαλο και τον πολιτικό 
μηχανικό της Π.Ε. Λασιθίου Γιάννη Πρατσινάκη, 
πραγματοποίησε αυτοψίες σε σημαντικά πολιτιστι-
κά μνημεία της περιοχής, στο πλαίσιο συνεργασίας 
με το Υπουργείο Πολιτισμού.
Στις επισκέψεις συμμετείχαν ο αναπληρωτής προϊ-
στάμενος της Υπηρεσίας Νεωτέρων Μνημείων και 
Τεχνικών Έργων Κρήτης Δημήτρης Στεφανής και 
ο αγρονόμος τοπογράφος μηχανικός της Υπηρε-
σίας Νεωτέρων Μνημείων και Τεχνικών Έργων 
Ηπείρου, Βορείου Ιονίου και Δυτικής Μακεδονί-
ας Γιώργος Μιχαηλίδης.
Στις αυτοψίες παρευρέθηκαν επίσης οι πρόεδροι 
των τοπικών κοινοτήτων: Μανώλης Δαμασκηνά-

κης από τις Μουρνιές, Μιχάλης Σπυριδάκης από 
τα Γδόχια και Βασίλης Ζαχαρόπουλος από τη Νέα 
Ανατολή.

Επισκέψεις-αυτοψίες 
σε πολιτιστικά μνημεία του Λασιθίου 

Σταύρος Αρναουτάκης: «Η Περιφέρεια Κρήτης 
είναι πάντα δίπλα στον πρωτογενή τομέα»  

Τα μνημεία της φύσης 
στο κέντρο της 
Θεσσαλονίκης

Δράση  
Ευαισθητοποίησης και 
Συγκινητική Συμμετοχή 
στην Εθελοντική 
Αιμοδοσία
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Η BYD παρουσιάζει στην ευρωπαϊκή 
αγορά το Dolphin Surf, ένα ηλεκτρικό 
hatchback σχεδιασμένο για τις καθημε-
ρινές μετακινήσεις στην πόλη, με υψη-
λό επίπεδο εξοπλισμού και προηγμέ-
νες τεχνολογίες. Το μοντέλο διατίθεται 
σε τρεις εκδόσεις, με τιμές που ξεκινούν 
από τις 20.790 ευρώ, ή 15.760 ευρώ με 
την επιδότηση του προγράμματος «Κι-
νούμαι Ηλεκτρικά 3».

Το Dolphin Surf βασίζεται στην 
ηλεκτρική πλατφόρμα e-Platform 3.0 
και χρησιμοποιεί την μπαταρία Blade 
Battery, που προσφέρει αυξημένη 
ασφάλεια και ανθεκτικότητα. Οι χωρη-
τικότητες των μπαταριών φτάνουν έως 
τα 43,2 kWh, εξασφαλίζοντας αυτονο-
μία έως 322 χλμ σε μικτό κύκλο και έως 
507 χλμ στην πόλη. Η ισχύς φτάνει έως 
τους 157 ίππους στην κορυφαία έκδο-

ση Comfort. Σημαντικό στοιχείο αποτε-
λεί η δυνατότητα ταχείας φόρτισης έως 
85 kW, με χρόνο φόρτισης από 10% σε 
80% σε μόλις 30 λεπτά. Παράλληλα, 
προσφέρεται στάνταρ δυνατότητα V2L, 
που επιτρέπει την τροφοδοσία εξωτερι-
κών συσκευών από την μπαταρία του 
αυτοκινήτου.

Το εσωτερικό του Dolphin Surf έχει 
σχεδιαστεί με στόχο την άνεση, προ-

σφέροντας ευρυχωρία, ψηφιακές λει-
τουργίες και πλήρη εξοπλισμό ακόμα 
και από τη βασική έκδοση. Διατίθεται 
με περιστρεφόμενη οθόνη αφής 10,1 
ιντσών, υποστήριξη Apple CarPlay 
και Android Auto, φωνητικό έλεγχο 
και είσοδο χωρίς κλειδί μέσω τεχνο-
λογίας NFC.

Από πλευράς ασφάλειας, το μοντέ-
λο διαθέτει στάνταρ πακέτο υποβοήθη-

σης οδηγού (ADAS), που περιλαμβά-
νει μεταξύ άλλων σύστημα αυτόματης 
πέδησης, διατήρησης λωρίδας και 
προσαρμοζόμενο cruise control.

Με συνδυασμό τιμής, τεχνολογίας 
και πρακτικότητας, το BYD Dolphin 
Surf στοχεύει να αποτελέσει μία προσι-
τή και ολοκληρωμένη λύση για όσους 
αναζητούν ένα αμιγώς ηλεκτρικό όχη-
μα πόλης.

Η DS Automobiles και η συλλογή 
JULES VERNE για το 2025
Με στόχο να διατηρήσει τη θέση του ως κορυφαίο στην κατηγορία του, το Peugeot 
E-208 ανανεώνεται, προσφέροντας πλέον αυτονομία έως και 433 χιλιόμετρα στον 
μικτό κύκλο WLTP. Η αναβάθμιση αφορά την έκδοση με τον ηλεκτροκινητήρα των 
156 ίππων (115 kW), η οποία παρουσιάζει αύξηση κατά 23 χιλιόμετρα σε σύγκριση 
με την προηγούμενη γενιά. Σύμφωνα με τον ανεξάρτητο οργανισμό ADAC, το νέο 
E-208 αναδείχθηκε το πιο αποδοτικό ηλεκτρικό μοντέλο στην ευρωπαϊκή αγορά, 
βάσει των αποτελεσμάτων του Ecotest 2024.
Η νέα έκδοση ενσωματώνει λειτουργίες που διευκολύνουν την καθημερινή χρήση, 
όπως ο ενσωματωμένος προγραμματιστής διαδρομής Trip Planner, ο οποίος 
λαμβάνει υπόψη την αυτονομία, την κατάσταση της μπαταρίας και τους κοντινούς 
σταθμούς φόρτισης για να υπολογίσει την ιδανική διαδρομή. Παράλληλα, 
παρέχεται δυνατότητα περιορισμού της φόρτισης στο 80% για την καλύτερη 
διαχείριση της μπαταρίας.
Ένα ακόμη νέο χαρακτηριστικό είναι η προεγκατάσταση για λειτουργία Vehicle-
to-Load (V2L), που επιτρέπει την τροφοδοσία εξωτερικών ηλεκτρικών συσκευών, 
όπως ποδήλατα ή εργαλεία, μέσω της μπαταρίας του οχήματος, με χρήση 
προαιρετικού αντάπτορα.
Οι αλλαγές δεν περιορίζονται στο ηλεκτρικό μοντέλο. Όλη η γκάμα του Peugeot 
208 εξοπλίζεται με νέα κάμερα για ενίσχυση της ασφάλειας, νέο χρώμα αμαξώματος 
(Λευκό Okenite) και ανανεωμένη ονοματολογία για τις υβριδικές εκδόσεις, οι οποίες 
πλέον αποτυπώνουν τη συνδυαστική ισχύ των δύο κινητήρων.
Το Peugeot 208 διατηρεί τη γνώριμη σχεδίαση και την οδηγική εμπειρία που το 
ανέδειξαν σε best-seller, με επιλογές σε βενζίνη, υβριδικά και ηλεκτρικά σύνολα, 
επιβεβαιώνοντας τη στρατηγική της εταιρείας για πλήρη κάλυψη των σύγχρονων 
αναγκών μετακίνησης.

Η Hyundai σας πάει ΕΚΟ Ράλλυ 
Ακρόπολις 2025
Η Hyundai συμμετέχει στο ΕΚΟ 
Ράλλυ Ακρόπολις 2025 με έναν 
διαγωνισμό που απευθύνεται 
στους φίλους του μηχανοκίνητου 
αθλητισμού, προσφέροντας δώρα και 
εμπειρίες. Η φετινή διοργάνωση θα 
πραγματοποιηθεί από τις 26 έως τις 29 
Ιουνίου και η εταιρεία δίνει την ευκαιρία 
σε τρεις τυχερούς να ζήσουν από κοντά 
την ένταση του WRC δίπλα στην ομάδα 
της Hyundai Motorsport.
Το μεγάλο έπαθλο περιλαμβάνει 
VIP φιλοξενία στο Service Park της Λαμίας, παρακολούθηση ειδικών διαδρομών 
το Σάββατο 28 Ιουνίου, διαμονή, διατροφή και μεταφορές για δύο άτομα. Ο 
διαγωνισμός διαρκεί από 20 Μαΐου έως 12 Ιουνίου, ενώ η κλήρωση θα γίνει στις 13 
Ιουνίου.
Επιπλέον δώρα περιλαμβάνουν καύσιμα Shell αξίας 200 ευρώ και συλλεκτικές 
μινιατούρες του Hyundai i20 N Rally1 Hybrid. Οι συμμετοχές γίνονται μέσω της 
επίσημης ιστοσελίδας της Hyundai Ελλάς.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΏΡΓΟΥ
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της αυτοκίνησης θα 
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σας με την ipaper.

Γκαζώνουμε... 

ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

με τιμή από 15.760 ευρώ
Το νέο BYD Dolphin Surf
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ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

Υψηλή αυτονομίας 
και νέες τεχνολογίες 
για το ηλεκτρικό 
Peugeot E-208
Με στόχο να διατηρήσει τη θέση του ως 
κορυφαίο στην κατηγορία του, το Peugeot 
E-208 ανανεώνεται, προσφέροντας πλέον 
αυτονομία έως και 433 χιλιόμετρα στον 
μικτό κύκλο WLTP. Η αναβάθμιση αφορά 
την έκδοση με τον ηλεκτροκινητήρα των 
156 ίππων (115 kW), η οποία παρουσιάζει 
αύξηση κατά 23 χιλιόμετρα σε σύγκριση με 
την προηγούμενη γενιά. Σύμφωνα με τον 
ανεξάρτητο οργανισμό ADAC, το νέο E-208 
αναδείχθηκε το πιο αποδοτικό ηλεκτρικό 
μοντέλο στην ευρωπαϊκή αγορά, βάσει των 
αποτελεσμάτων του Ecotest 2024.
Η νέα έκδοση ενσωματώνει λειτουργίες 
που διευκολύνουν την καθημερινή χρήση, 
όπως ο ενσωματωμένος προγραμματιστής 
διαδρομής Trip Planner, ο οποίος λαμβάνει 
υπόψη την αυτονομία, την κατάσταση της 
μπαταρίας και τους κοντινούς σταθμούς 
φόρτισης για να υπολογίσει την ιδανική 
διαδρομή. Παράλληλα, παρέχεται 
δυνατότητα περιορισμού της φόρτισης 
στο 80% για την καλύτερη διαχείριση της 
μπαταρίας.
Ένα ακόμη νέο χαρακτηριστικό είναι η 
προεγκατάσταση για λειτουργία Vehicle-to-
Load (V2L), που επιτρέπει την τροφοδοσία 
εξωτερικών ηλεκτρικών συσκευών, όπως 
ποδήλατα ή εργαλεία, μέσω της μπαταρίας 
του οχήματος, με χρήση προαιρετικού 
αντάπτορα.
Οι αλλαγές δεν περιορίζονται στο 
ηλεκτρικό μοντέλο. Όλη η γκάμα του 
Peugeot 208 εξοπλίζεται με νέα κάμερα 
για ενίσχυση της ασφάλειας, νέο 
χρώμα αμαξώματος (Λευκό Okenite) 
και ανανεωμένη ονοματολογία για τις 
υβριδικές εκδόσεις, οι οποίες πλέον 
αποτυπώνουν τη συνδυαστική ισχύ των 
δύο κινητήρων.
Το Peugeot 208 διατηρεί τη γνώριμη 
σχεδίαση και την οδηγική εμπειρία που 
το ανέδειξαν σε best-seller, με επιλογές 
σε βενζίνη, υβριδικά και ηλεκτρικά 
σύνολα, επιβεβαιώνοντας τη στρατηγική 
της εταιρείας για πλήρη κάλυψη των 
σύγχρονων αναγκών μετακίνησης.
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Αποκαλύφθηκε
το νέο Lynk & Co 08 στο Gothenburg

Η Lynk & Co South East Europe πα-
ρουσίασε το νέο 08 στο πλαίσιο ειδικής 
εκδήλωσης για τα μέσα ενημέρωσης, 
που πραγματοποιήθηκε στη σουηδική 
πόλη Gothenburg.

Το νέο 08 αποτελεί το τελευταίο βή-
μα της εταιρείας στην κατηγορία των 
plug-in hybrid μοντέλων και ξεχωρί-
ζει για την ηλεκτρική του αυτονομία 
που φτάνει έως τα 200 χιλιόμετρα – 
επίδοση που αποτελεί κορυφαία τιμή 
για την ευρωπαϊκή αγορά. Η συνδυα-

στική αυτονομία ξεπερνά τα 1.000 χι-
λιόμετρα, προσφέροντας ευελιξία τόσο 
για την καθημερινή μετακίνηση όσο 
και για ταξίδια μεγάλων αποστάσεων.

Εκτός από την αυτονομία, το 08 εν-
σωματώνει τεχνολογίες επόμενης γε-
νιάς. Διαθέτει 21 προηγμένα συστή-

ματα υποβοήθησης οδηγού, σύστημα 
φόρτισης 11 kW AC και 85 kW DC, με 
δυνατότητα φόρτισης 10-80% σε 33 λε-
πτά, καθώς και πλούσιο τεχνολογικό 
εξοπλισμό. Ανάμεσά τους ξεχωρίζουν η 
κεντρική οθόνη αφής 15,4 ιντσών, ο πί-
νακας οργάνων 12,3 ιντσών και το ηχο-

σύστημα Harman Kardon με 23 ηχεία. 
Το νέο Lynk & Co 08 αναμένεται να κυ-
κλοφορήσει στις αγορές της Νοτιοανα-
τολικής Ευρώπης το τρίτο τρίμηνο του 
2025, φέρνοντας έναν φρέσκο αέρα 
στην κατηγορία των premium υβριδι-
κών SUV.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΏΡΓΟΥ
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Γράφει 
ο Ανέστης 

Γερονικολάκης

Φωτογράφε, τράβα μια 
φωτογραφία...
Talk of the town είναι ένα πρόσωπο με πολλά ένσημα στην 
πολιτική, με βαρύ CV στην τοπική αυτοδιοίκηση. Ο λόγος 
δεν είναι το έργο του. Άλλωστε εδώ και κάποιους μήνες 
βρίσκεται στα… μετόπισθεν. Ωστόσο, αυτό που τραβά τα 
βλέμματα είναι η εντυπωσιακή συνοδεία του, όπου σταθεί και 
όπου βρεθεί. Δεν αναφερόμαστε στην (όμορφη) σύντροφό 
του, αλλά στον φωτογράφο του που τον ακολουθεί –κατά τον 
αστικό μύθο- ακόμη και εκεί όπου ο Βασιλιάς πηγαίνει μόνος 
του. 1000-1500 κλικ τα έχει για…πρωινό! Πρόσφατα μάλιστα 
κάποιοι σχολίαζαν πως ο ήρωας φωτογράφος είδε μίαν 
ολόκληρη πόλη «με την όπισθεν», αφού τραβούσε ασταμάτητα 
φωτογραφίες το αφεντικό του.

Η εισαγγελέας ζει το «όνειρο»
Πέτυχα που λέτε μίαν Ανώτατη Δικαστικό λειτουργό 
σε μια μάζωξη και την παρατηρούσα. Του Αρείου 
Πάγου η Κυρία, με υποθέσεις πολύκροτες όσο ήταν εν 
ενεργεία. Πώς κινούνταν στον χώρο, πώς «το ζούσε» 
όπως λέμε, δεν περιγράφεται. Αφήστε που έκανε και 
παρατηρήσεις σε άλλους επίσης προσκεκλημένους 
της εκδήλωσης κάθε φορά που της … χαλούσαν 
το πρόγραμμα. Λες και η ίδια το είχε φτιάξει. Τι 
τραβάμε και δεν το μαρτυράμε!

«Σπρωξίδι»
Τι έπιασαν που λέτε τα αφτιά μου και κόντεψε 
να μου σταθεί η μπουκιά στο στόμα… 
Κάθονταν που λέτε στο διπλανό τραπέζι 
από το δικό μου δυο στελέχη -από τα 
αναγνωρίσιμα- και έτρωγαν filet 
mignon. Το ένα στέλεχος δεξιό 
(αλλά όχι λάτρης του Κυριάκου), 
το άλλο στέλεχος Αριστερό 
(αλλά όχι λάτρης του 
Φάμελλου). Θα μου πείτε 
«ποιον λατρεύουν;». Μα 
φυσικά τον εαυτό τους! 
Περιέγραφαν λοιπόν 
μέσα στο γέλιο και τη 
χαρά το σπρωξίδι που 
ρίχνουν για να βγουν 
μπροστά - μπροστά 
στις εκδηλώσεις που 
συνοδεύουν κάποιον 
«πιο επίσημο», 
προκειμένου να 
τους δουν. Μέγας 
είσαι Κύριε, με τι 
ασχολούνται…

Προσοχή μην την ξυπνήσετε...
Έχουν να το λένε οι δημοσιογράφοι για τις αντιδράσεις 
και τις ανακοινώσεις της ΕΣΗΕΑ. Από τη μια, η περίπτωση 
του Attica που ενώ ήταν γνωστό πως έριχνε ρολά, η Ένωση 
έριχνε… παραγάδι και ξεχάστηκε. Τρεις μέρες μετά ξύπνησε; 
Κάτι τέτοιο. 
Από την άλλη, η οργή της για τον… άγνωστο δημοσιογράφο 
(πως λέμε τον άγνωστο στρατιώτη!). Εξέδωσε ανακοίνωση 
να καταγγείλει συγκεκριμένο άνθρωπο, μη μέλος της, χωρίς 
όμως να τον ονοματίσει. Ε μην παρεξηγηθεί και κανένας φίλος 
του Υπουργός και έχουν γκρίνιες. Ανακοίνωση «πατσαβούρα» 
δηλαδή. Εδώ ταιριάζει γάντι! Α και μη μας παρεξηγηθείτε. 
Τη γνώμη μας λέμε. Η ελευθερία του λόγου είναι δικαίωμα. 
Να θυμηθούμε τα βασικά. Αν τα ξεχάσουμε βεβαίως τα 
βασικά, μπορεί να πάρουμε και κανένα βραβείο. Από αυτά τα 
«γουστόζικα» του Ζαππείου…

Μπηχτή για 
το ...Lobbying
Με το γάντι άφησε τις «μπηχτές» του ο 

Σεβασμιότατος Αρχιεπίσκοπος Αμερικής, 
σε συνάντησή του με δημοσιογράφους 

στη Βοστώνη στα μέσα της εβδομάδας. Τι 
είπε; Ούτε λίγο ούτε πολύ πως ο ίδιος χαίρει 

της εκτιμήσεως του Αμερικανού Προέδρου 
Ντόναλντ Τραμπ ο οποίος τον ξέρει με το 
μικρό του όνομα, ενώ η κυβέρνηση πληρώνει 

πανάκριβους και αναποτελεσματικούς 
λομπίστες. «Όσες φορές προσπάθησε 

η Ελλάδα σαν κράτος να κάνει 
ξεχωριστό –πώς να το πω;- 

σύστημα lobbying ανεξάρτητο 
από την εδώ κοινότητα 
απέτυχε. Ξόδεψε του 
κόσμου τα λεφτά και 
απέτυχε….Εγώ με ένα 
σταυρό που αγόρασα 
από την Ελλάδα με 
6000 ευρώ, μπήκα στο 
Λευκό Οίκο…», είπε 
χαρακτηριστικά.


